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Mesec mladosti, sno- 
Vanja, dela, veselja, radosti, 
Praznikov, nekako mitolo- 
giziran je ta mesec. V ta 
Pomladanski mesec 
skušamo stisniti čas, pre- 
;tekle dogodke, obuditi 
jnašo zgodovino in jo pri- 
perjati s sedanjostjo, da bi 
iPreko tega črpali moč in 
znanje za nadaljnje ustvar
janje.

To je simbol večne revolucio
narne mladosti naše družbe, saj 
je *o mesec rojstva tovariša 
.Tita. Delavski praznik začne 
naj, konča pa ga praznik mla- 
pjne. Tito — mladina — delo — 
["oto našega vsakdana, ki je še 
^no borba in revolucija, če- 
irav ne takšna kot tista izpred 

'štirideset let.

I Nadaljevati in izgraditi mo- 
jrarno vse tisto, kar so si naši 

|«narodi in narodnosti pridobili v 
ingoslovanski skupnosti. Pri

pravljenosti nam ne manjka, ve- 
pkokrat primankuje znanja, iz- 

USenj, pa tudi same mladinske 
rnke so prekratke, ko je treba 
Spreminjati stare odnose in na- 

niVade. Potrebujemo pomoč in 
^Podporo celotne družbe. Obe- 
Cnem se mora mladina sama za- 
jl^ati, da dela za svoj jutri. Kar 

jjj Omo Posejali, to bomo poželi 
Pa naj bo to kjerkoli: v šoli,

J a Plovnem mestu ali na polju.
. Akcije, kot so sprejem pio- 

.^"'rjev v ZSMS, mladinsko pro- 
j|stovoljno delo, sprejem Štafete 

adosti in druge prireditve, so

odraz našega dela in pripravlje
nosti zanj. Veliko je mladih, ki 
aktivno sodelujejo pri obliko
vanju naše družbe, veliko pa 
tudi takih, ki so le sopotniki 
vsega dogajanja in cinično kri
tizirajo prizadevanja drugih. 
Mladinska organizacija pre
rašča v najširšo fronto mlade 
generacije in daje možnosti in 
prostor vsem, čeprav se tudi 
sama mladinska organizacija

včasih le preveč zapira v svoj 
krog in poskuša institucionali
zirati svojo dejavnost.

Ne živimo v družbi brez. pro
blemov in naprotij, ki izvirajo iz 
starih preživelih odnosov. Pravi 
čas naše socialistične družbe je 
prav v tem, da znamo premago
vati nasprotja in graditi nove 
odnose.

ŠTAFETA 
MLADOSTI 

V NAŠI 
OBČINI

MARJETA ZUPANČIČ

Približal se je mesec mladosti 
in spet je krenila na svojo dolgo 
pot po Jugoslaviji štafeta mla
dosti. 27. aprila, prav na praz
nik osvobodilne fronte se je 
ustavila v naši občini. Iz Šmar
ja, kjer smo jo prvič podali v 
roke mladincem naše občine, 
smo jo pripeljali v Grosuplje,

KONGRES ZSMS
OKTOIJIER mnMiCTv«

NOVO MESTO
i.oi-
L-ki-*■■■ 2:^5

da 3 ** *on9re8u ZSMS je bila sprejeta usmeritev, 
^l^ra mladinska organizacija postati enotno.

-t°. učinkovito gibanje mladih ljudi, ki bo 
l^^obno ob ustreznejših in učinkovitejših obli-

mobilizacije, neposredne prisotnosti in takojšnje 
odzivnosti.

'jati °r®an,ari,nl* ,n metodah delovanja uveljav- 
?°VO vsebino dela. Na tej osnovi mora pred- 

rtcj *at' «notno socialistično fronto mlade gene- 
iu J*' vključuje mlade ljudi, njihove organizacije 
9šnl ^Hke delovanja že v okviru osnovne or-

ZSMS in vse do republiške organiza-clle? s ,n v*e do rein njenih organov.

na najširši socialistični osnovi, to je 
i*ra. n°atl boju za socialistično samoupravljanje, 

'° *n uveljavljajo raznovrstni interesi mlade 
Zgo,.;^ ^ kolikor je prisotnost teh interesov
%n0^ ,0rTTla,na, v toliko bolj je dejavnost ZSMS za-
VaC* v duhu klasične politične organizacije in
m0u rY'*ni na tistem, kar s seboj nosi nova sa- 
b«. 3 ravna In politična organiziranost naše druž- 

®m se MaMpiMtvsem njena moč množične
S* .4* ^

Priča smo samoniklemu, dostikrat tudi sponta* 
nemu povezovanju izven oziroma celo v nasprotju 
s klasično prisotno interesno organiziranostjo. 
Mladina skozi to v ospredje postavljamo celo vrsto 
družbenih vprašanj, ki dostikrat ne najdejo pra
vega odziva v delu ZSMS To so vprašanja ekolo
ške ogroženosti, vprašanje ogroženosti miru in 
sožitja med narodi, vprašanje podrejenosti in nee
nakopravnosti žensk, vprašanje seksualne osvo
bojenosti. vprašanje stika mlade generacije z do
ločenimi oblikami množične kulture, posebej 
glasbe, vprašanja brezposelnosti in ne nazadnje 
tudi težnje po večji kritičnosti do družbenih in poli
tičnih procesov v socialistični samoupravni druž
bi Ob vsem tem se kot vprašanje izrednega po
mena postavlja tudi problematika načinov vklju
čevanja mladih vernikov v organizirano družbeno
politično delovanje mlade generacije.

(nadaljevanje na 6. strani)
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kjer so jo pričakali mladi kcle- 
saiji, ki so jo oddali mladim iz 
krajevne skupnosti Grosuplje. 
Potem smo jo izročili še mno
gim mladim iz naše občine. V 
sleherni 00 ZSMS so jo pri
čakali pionirji z zastavicami v 
rokah, mladinci s ponosom v 
očeh in starejši občani s pono
som na obrazih. Nekje so pri
pravili tudi govore, pozdravna 
pisma štafeti, peli so mladinci 
in mladinke v zborih ... Naj- 
zanimivejši pa je bil verjetno

prizor, ko je štafeta potovala v 
kanuju po naši reki Krki.

Tako smo v eni uri pripeljali 
štafeto na mejo občine Litije in 
jo oddali mladim iz Litije. Mi 
pa smo se potem vračali nazaj 
proti šolskemu centru Ivančna 
gorica — Stična, kjer seje odvi
jal kviz Tito - Revolucija-Mir 
po osrednji proslavi ob spre
jemu štafete, program pa so 
pripravili mladi iz Šolskega cen
tra in stiske godbe.

SONJA NOVAK

NOVE
MOŽNOSTI

MLADIM

Mladost je norost, tam skače čez vodo, kjer je most. 
Ta pregovor zatrdno drži. Mnogi,-ki imajo nekoliko več 
let, kakor današnja mladina, pa na to včasih pozabijo. 
Nasploh človek, ko postane ,,zrelejši“, marsikaj pozabi: 
pozabi, da je bil tudi on mlad, pozabi, da se generacije 
med seboj razlikujejo po obnašanju, ker so pač odrašča
le pod drugačnimi objektivnimi pogoji, pozablja, da se je 
tudi on boril za svoje ideale in pri tem trdno sklepal: 
„Ko bom starejši, se bom drugače obnašal do mladih, 
kot se starejši obnašajo danes do mene. "
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Maj, mesec mladosti so povojni rodovi doživljaji 
drugače, kakor ga doživljajo današnje mladinke in 
mladinci. Včasih (kako radi starejši uporabljajo to 
besedo) je bil to mesec velikih in številnih proslav, akcij; 
le kdo se je takrat spomnil kritike. Današnja mladina pa 
vse bolj v tem mesecu poleg tradicionalnih manifestacij, 
pripravlja tudi kritične preglede ne le svojega dela in 
razvoja, temveč celotne družbe.

Seveda ta kritika premnogokrat ni povsem objektivna 
in upravičena. Toda, to je vihravost, mladostni polet, 
želja, da bi svet spremenili v enem dnevu, ga naredili 
idealnega. Z vso svojo bitjo si želijo imeti: kraj, ki ga ni. 
Zato nekoliko zgrešenih in pavšalnih mladinskih kritik 
ne smemo zameriti dekletom in fantom, ki so zrastli 
taki, da bi gore premikali

Mladi imajo svojo zagnanost, starejši izkušnje. Zaka, 
bi svet delili na stare in mlade, zakaj bi ustvarjal 
generacijske prepade, prek katerih ni mostov? Združit, 
moramo svoje sile in brez kalupov, brez prevlade ene al 
druge generacije poprijeti v nenehnem boju za lepš, 
socialistični samoupravni jutri. Škoda je po nepotreb
nem razmetavati energijo v medsebojnem pričkanju in 
zamerah Drugje bi jo lahko koristneje izrabili. Sicer pa. 
ne sme nas zavesti misel, da sc le pričkamo. Številnejši 
od sporov, so primeri dobrega sodelovanja starejših in 
mlajših generacij.

m
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I današnji številki smo mladini namenili obširnejši 
prostor, kakor običajno. To ni klasična priloga, saj 
mladi ne želijo kalupov, ampak radi iščejo nove poti. 
Predstavljajo se s svojim delom, učenjem in razmišljanji. 
To ji mozaik sestavljen iz drobcev vsakdanjega življenja 
mladih. Naj bo tako. čeprav bodo nekateri zavihali nos. 
Dajmo naši mladini na kateri leži prihodnost še mm 
možnosti za razvoj, za učenje, za iskanje svoje podobe. 
Le tako bodo lahko resnično postali dobri samouprav 
Ijalci, ki bodo branili in razvijali vse pridobitve naše 

yevolucije, ki so jih priborile starejše generacije.
Vsem, ki se počutijo mlade, pa iskrene čestitke ob 

njihovem prazniku, ki naj ga preživijo kar najbolj 
ustvarjalno.

Odeovorni urednik
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• GLAVNI DIREKTOR IMOS SGP GROSUPLJE 

ALOJZ ZUPANČIČ PREVZEMA NOVE DE
LOVNE DOLŽNOSTI________ _______________J
»Še naprej si želim 

dobrega sodelovanja«
Ko je med delavci v SGP 

Grosuplje kar nekako skriv
nostno ..završalo” o tem, da 
glavni direktor DO Alojz Zu
pančič odhaja na nove delovne 
naloge generalnega direktorja 
SOZD IMOS, marsikdo izmed 
nas ni mogel verjeti.

Naj bi pogovor ne izzvenel 
kot nekakšno slovo, sem hotela, 
preden sva le našla tisto urico 
časa. Kajti, razpet med Ljublja
no in Grosupljem, ima venomer 
celo vrsto obveznosti. Pa vendar 
- vztrajati velja, pravijo in mor
da mi je prav zato le uspelo 
zabeležiti tale pogovor.

Mimo njegovih 24 let dela v 
delovni organizaciji kar nisem 
mogla, pa sem ga povprašala, 
naj mi pove, kakšni so njegovi 
občutki, ko, po toliko letih 
pripadnosti delovni organizaciji, 
odhaja na nove delovne dolžno
sti.

„0 občutkih ne morem go
voriti samo ta trenutek, saj me 
te misli spremljajo že vse od 
tedaj, ko sem se odločil za ta 
korak. Bolj kot na vse ostalo, 
kar je povezano z mojim od
hodom, me ves 'čas spremlja 
misel na trenutke slovesa ..., 
kajti po 24 letih dela v eni 
delovni organizaciji že postaneš 
nekako kot član družine. To pa 
pomeni mnogo več kot v DO 
opravljati samo delo! Se toliko 
bolj pa, če si zadovoljen s so
delavci in imaš občutek, da so 
tudi oni s teboj zadovoljni. Te 
občutke in razmišljanja pa mi 
pomaga premagovati misel, da 
bomo ostali v zadosti tesni po
vezavi in sodelovanju, v kolikor 
bo seveda to potrebno in za
želeno. Ostali pa mi bodo spo
mini na prijetno 24-letno delo v 
SGP Grosuplje, na dobre so
delavce, na razmeroma urejen 
kolektiv, kjer vsakdo ve, kaj 
hočemo doseči in to je bilo 
prisotno v vsej zgodovini delov
ne organizacije.11

— Prav gotovo ste si pred 
štirimi leti na začetku vašega 
mandata - zastavili celo vrsto 
nalog. Katere, popasem mnenju 
najpomembnejše, so bile v tem 
času tudi uspešno opravljene?

„Kljub mojemu trdnemu pre
pričanju, da delovno organi
zacijo in delovne procese v njej 
dobro poznam, sem si v začetni 
delovni zagnanosti postavil le 
nekaj preveč nalog in potem 
ugotovil, da je za marsikatero 
rešitev in izpolnitev nalog le 
potreben daljši čas. Vendarle 
pa smo dosegli nekaj pomemb
nih ciljev: bistveno smo izbolj
šali tehnično opremljenost dela 
in najracionalnejc uporabili 
sredstva za razširjeno reproduk
cijo, ki niso bila majhna. To pa 
se nam danes pozitivno obrestu
je, kajti teh naprav danes na 
tržišču primanjkuje, poslovna 
politika pa nam ne dopušča, da 
bi na tem področju stagnirali. 
Velik korak naprej smo naredili 
tudi z ustanovitvijo nove te
meljne organizacije Gradbeni 
polizdelki - proizvodnja, s pri
ključitvijo takratne DO Igrači, z 
ustanovitvijo nove delovne 
skupnosti za nastanitev in pre
hrano delavcev, kjer imamo se
daj urejene odnose tako z vidi
ka standarda delavcev kot tudi 
ekonomskih odnosov. Tudi o 
investicijah, za katere smo se v 
zadnjem obdobju odločili, me
nim, da so pametne naložbe, 
vendar le, če jih bomo znali 
pravilno izrabiti. Velikega po
mena se mi zdi tudi naša od
prtost navzven, predvsem na 
področju sovlaganj, od česar si 
obetamo dobro tehnološko po
vezanost in izrabo investicij
skega denaija, pa tudi večjo 
konkurenčno zmožnost za na
stop tako na domačem kot tudi 
na tujem trgu.”

Alojz Zupančič dobro pozna 
delovno organizacijo, pozna 
tudi delavce, kajti opravljal je 
Zc vrsto nalog od dela vodic

gradbišča, sektorja, nalog direk
torja komercialnega sektorja j 
do vodenja delovne organiza
cije. Zato sem ga prosila, naj mi 
pove, kaj bi morali narediti, da 
bi bili delavci neposredno bolj 
zainteresirani za večjo produk-, 
tivnost in s tem za znižanje 
stroškov gradnje.

,,Nikakor ne moremo zapira
ti oči pred resnico, da je ne
posredni interes vsakega delav
ca, kako si bo zagotovil boljši 
osebni standard in vsak pristop, 
ki poziva le k zavesti delavca, 
na žalost tu odpove. Prepričan 
sem, da na tem področju še 
nismo in tudi ne bomo tako 
kmalu dosegli želenih učinkov, 
kajti to je dolgotrajen proces. 
Preveč govorimo o resolucijah 
in raznih sporazumih, premalo 
pa o konkretnih nalogah, ki iz 
takšnih opredelitev izhajajo. Na 
vseh nivojih imajo veliko vlogo 
organizatorji dela, ker morajo s 
svojimi metodami dela uvajati 
tudi postopke za primerno na
grajevanje, s tem pa lahko pri
spevajo k spremembi zavesti sle
hernega delavca, ne le onega iz 
neposredne proizvodnje. Samo 
takšen pristop in dobra organi
zacija dela lahko vodita tudi k 
zniževanju stroškov, šele tedaj 
pa lahko govorimo tudi o bolj
šem dohodku kot je poprečen v 
gradbeni panogi in šele tedaj 
lahko ta dohodek tudi delimo.” 
meni sogovornik.

Pogovarjava se o načrtih, s 
katerimi odhaja na SOZD. Pra
vi, da si želi le tega, da bi lahko 
ob primernem poslovnem so
delovanju uvajali tiste skupne 
interese, ki vodijo k racionalnej
šemu delu ih boljšemu ižkoriš- 
čenju obstoječih kapacitet. Za 
to pa je poleg dobre volje in 
delovnih načrtov potrebna tudi 
primerna gospodarska situacija. 
„Še naprej si želim dobrega 
sodelovanja, saj bo za uspešno 
delo SOZD-a IMOS izredno po
membno, kakšno poslovno po
litiko bo v bodoče vodilo SGP 
Grosuplje, ki je tako po obsegu 
kot metodah dela ena glavnih 
članic IMOS-a,“je poudaril.

— . Prav gotovo bodo nove 
delovne naloge za vas nekakšna 
prelomnica v življenju. Kaj pa je 
tisto, kar vas bo spominjalo na 
SGP Grosuplje?

„Poleg sodelavcev bom nekaj 
časa prav gotovo pogrešal hitri 
tempo življenja in dela, ki je 
značilno za gradbeništvo. V de
lovni organizaciji je realizacija 
bistveno hitrejša kot je v SOZD, 
zato se bojim, da me bo včasih 
prav nestrpnost pri realizaciji 
preveč vznemerila. Še posebno 
pa bom pogrešal tisto družabno 
življenje, ki se je v zadnjem 
času v DO tako razplamtelo. 
Kajti, navdušen sem, da je tudi 
v gradbeni delovni organizaciji 
prisotno kulturno udejstvova
nje!

Pogovarjala sva se še o grad
beništvu^ časih, ko zaskrbljeni 
zremo v prihodnost. Toda kljub 
vsemu pravi, da je optimist in 
nekoliko tega priporoča tudi 
sodelavcem.

„Ostajam v gradbeništvu, 
zato bomo skupaj reševali pro
bleme in se skupaj prebijali 
skozi krizna obdobja,” je dejal 
vzpodbudno.

ALENKA ADAMIČ

• POGOVOR 
Z DELEGATOM 
IX. KONGRESA 
RKS: MIRKO ZIMC

\_______________________ y

»Izpolnjevati
smernice
kongresa«

O IX. kongresu ZKS smo 
lahko sproti spremljali infor
macije v dnevnem tisku, poslu
šali radijska poročila in gledali 
televizijske prenose. Malokdo 
izmed članov kolektiva pa je 
vedel, da je med delegati tudi 
delavec naše delovne organi
zacije.

26-letni gradbeni tehnik Mir
ko Zimic se je udeležil IX. 
kongresa kot delegat občinske 
konference ZKS Grosuplje. Le 
nekaj dni po kongresu sem ga 
zmotila pri delu; je namreč 
vodja enega največjih gradbišč 
S II, stanovanjsko-poslovnega 
objekta „ROG“.

- Kako so potekale vaše 
priprave na kongres?

„Da sem predlagan kot eden 
izmed kandidatov, sem vedel, o 
dokočni odločitvi pa so me 
obvestili v januaiju. Cisto iskre
no moram povedati, da meje ta 
vest navdala z nekakšnim čud
nim občutkom. Dobro sem 
namreč vedel, da je velika od
govornost, če ti to zaupajo, 
zato me je bilo kar malo strah, 
ker česa takšnega res nisem bil 
vajen. Gradiva smo že dalj časa 
sproti dobivali, tako, da je bilo 
za pripravo zadosti časa. Ven
dar pa gradivo, ki sem ga do
bival, ni bilo namenjeno zgolj 
meni. O marsičem se je bilo 
treba posvetovati v naši 00 ZK, 
večkrat sem prosil za pomoč 
tudi Ranka Krašiča, ki je koor
dinator dela 00 ZK v DO in 
Bogdana Korošca.

Skratka, v teh pripravah je 
ostalo mnogo mojih popoldne- 
vov in večerov!

Pripravil sem tudi referat v 
družbeno—ekonomskih odnosih 
v gradbeništvu. Toda na samem 
kongresu je bilo v komisiji o 
samoupravnih družbeno
ekonomskih odnosih mnogo 
razprav in mnenj tudi s področ
ja gradbeništva, zato nismo pri
šli vsi na vrsto. Glavna tema pa 
je bila že tolikokrat poudaijeno 
delo v tujini!”

- Kaj je bilo po vašem mnen
ju na kongresu najvažnejše?

.Najvažnejše so bile prav go
tovo smernice za naprej. Po
udarek je bil predvsem: izvoz na 
vseh področjih! Veliko smo 
govorili o kmetijstvu, o varstvu

Novoizvoljeni delegati občinske 
konference ZRVS so 29. aprila 
1982 na volilni in programski konfe
renci ocenili dosedanje delo, sprejeli 
nova Pravila, program dela za letoš
nje leto in izvolili novo vodstvo.

Ko so ocenjevali dosedanje delo. 
so ugotovili, da so bili uspešni na 
vseh področjih svojega delovanja. 
Zlasti velik je bil njihov prispevek 
pri podružbljanju splošne ljudske 
obrambe in družbene samozaščite

zemlje. Pametne in kritične so 
bile ugotovitve, da gradimo sta
novanjska naselja, avtoceste, že
leznice in tovarne največkrat na 
najboljši zemlji, nič pa ne po
mislimo, od česa bomo živeli. 
Nerazvitim področjem bomo 
morali v bodoče posvetiti več 
pozornosti. Tudi v gradbeništvu 
moramo stremeti za tem, da bi 
se čimbolj in seveda čim uspeš
nejše vključevali v izvozno de
javnost. Nikakor pa ob tem ne 
gre prezreti združevanj in skup
nega nastopa tako doma kot na 
zunanjem trgu.

Na vsak način si bomo mora
li prizadevati, da zadane naloge 
speljemo, uresničimo v praksi. 
Kajti neuresničevanje smernic 
se nam prav lahko kmalu krep
ko maščuje. Kot delegata na 
kongresu in člana ZK vem, da 
me čaka precej trdega dela. Ves 
čas, do naslednjega kongresa, 
bo treba upoštevati te smernice 
in zato tvorno sodelovati v raz
pravah o planskih nalogah, 
predvsem pa delavce usmerjati 
tako, da bodo razumeli pravil
nost odločitev.”

Malce je pomolčal, potem pa 
še pristavil: ,Na vsak način je 
na prvem mestu treba upošte
vati delo! Vestno in čimbolje 
opravljeno delo slehernega de
lavca na njegovem področju. 
Prepričan sem, da še vedno vsi 
skupaj premalo delamo. Na ža
lost se še premalo zavedamo 
resnosti našega gospodarskega 
stanja. Tudi komunisti smo 
mnogokrat poreveč ležerni, ne 
obnašamo se tako kot bi se 
morali,” je poudaril s precejšnjo 
mero samokritičnosti in brž na* 
daljeval:

..Resnici je pač treba pogle
dati v oči, ne pa čakati, češ kar 
bo, pa bo! Prav komunisti bi 
morali vplivati na ostale delav
ce. Toda, samo besede so pre
malo, potrebni so vzgledi in 
dejanja! Mi pa smo vse pre
večkrat takšni, da se drug dru
gega nekako bojimo. Vemo 
namreč, da samo dober delavec 
lahko uspe!”

Mirko Zimic kljub svoji mla
dosti z veliko mero resnosti zre 
v bodočnost. Pravi, da ni ravno 
optimist, ker ve, da je stabiliza
cija dolgoročen proces in da se 
‘..kar čez noč” ne bo dalo rešiti 
vseh problemov.

ALENKA ADAMIČ * V

ter pri splošnemu usposabljanju in 
idi^nopolitičncm izobraževanju 
članstva, pa tudi pri obrambnem 
usposabljanju drugih delovnih ljudi 
in občanov, ter še posebej mladine. 
V okviru te organizacije je ustanov
ljen predavateljski aktiv, ki je letos 
zx drugič uspešno izvršil program 
obrambnega usposabljanja prebival
cev. Samo v lanski sezoni se je teh 
predavanj udeležilo 7617 občanov 
m delovnih ljudi.

Predsednik skupščine občine Ja
nez. Koščak, sekretar komiteja OK 
ZKS Andrej Ambrožič in načelnik 
upravnega organa za ljudsko obram- 
bo Božidar Gabrijel, ki so prisostvo
vali konferenci, so delo rezervnih 
vojaških starešin ocenili kot po
memben prispevek h krepitvi ob
rambnih sposobnosti.

V programskih usmeritvah za leto 
1982 so poudarili, da se mora vse
bina dela razširiti tudi na druge 
dejavnike splošne ljudske obrambe: 
vključevanje članov komitejev za 
SLO m DS in drugih. V vrstah 
rezervnih vojaških starešin pa mora
jo zagotoviti še boljšo udeležbo v 
organiziranih oblikah usposabljanja 
in izobraževanja.

Konferenca je na koncu izvolila 
novo predsedstvo. Za predsednika 
občinske konference ZKVS je bil 
'i/voljenTaliOGalC.

r
l

f VOLILNA IN PROGRAMSKA KONFERENCA 
REZERVNIH VOJAŠKIH STAREŠIN

VELIK PRISPEVEK 
PRI PODRUŽBLJANJU

• OBRAZLOŽITEV K SAMOUPRAVNEMU SPO
RAZUMU O MEDSEBOJNIH OBVEZNOSTIH 
TER NAČINU ZDRUŽEVANJA IN UPORABE 
SREDSTEV ZA IZVEDBO „MDA SUHA KRA
JINA 82” r

Kje odmeva 
brigadirski hura?

Na podlagi družbenega dogovora o mladinskih delovnih akcijah 1981-8-1 
je bil sprejet samoupravni sporazum o medsebojnih obveznostih ter način* 
združevanja dela in sredstev, koriščenju sredstev zapripravo in izvedbi ■ 
mladinskih delovnih akcij v SR Sloveniji v letu 1982. Izvršni svet skupščin: 
občine Grosuplje je ta samoupravni sporazum obravnaval in sprejel 25.3j 
1982. Na podlagi tega samoupravnega sporazuma je dogovorjeno, da bo1 
Sloveniji 5 zveznih akcij in sicer: MDA Posočje, MDA Kozjansko,
Suha krajina, MDA Slovenske gorice, MDA Istra ter republiške: MDA Brkini 
MDA Kras, MDA Goričko, MDA Bela Krajina in MDA Kobansko. 'lak' 
pride v „Suho krajino 82” 650 brigadirjev oziroma 16 brigad, v katerih b 
40 brigadirjev, ki bodo delali v treh izmenah, in sicer: prva izmena od 6. ( 
do 4. 7., druga izmena od 5. 7. do 31. 7. in tretja izmena od 1. 8. do 29.1 
1982. Po gornjem sporazumu dobijo občine: Grosuplje, Trebnje, Kočevje!* čl 
Novo mesto 4,931.904,00 dih. pi

Po sporazumu, ki ga vsako leto sprejmejo vse štiri občine in druj 0i 
podpisniki, z navedenimi sredstvi gospodari občina Novo mesto . Izhajajo: ^ 
iz dejanskega porasta v letu 1982 in dejanskih potreb po materialni!’; j 
izdatkih za funkcioniranje akcije v letu 1982 bi potrebovali 4,931.904 di« U, 

Ker pa je novo naselje v Žužemberku, katerega so finansirale vse štif 0 
občine v vrednosti 10,320.000 din (občina Grosuplje 2,380.000 din), 
nedograjeno je potrebno urediti predvsem sanitarije in umivalnico, dokoiii'3' a 
ti zunanjo ureditev in še nekatera pomembna dela, kot so strelovod, plinsK Z| 
postaja itd., bo potreben poseben dogovor o možnosti zagotovitve dodatni!1; ti 
sredstev. j vi

Program dela na deloviščih v vseh štirih občinah je obširno prikazan 1*
opredeljen v brošuri, nekoliko pa je spremenjen program za našo občinoj- 
zato ker so priprave v krajevnih skupnostih in samoupravnih interesni!'.
skupnostih potekale prepočasi in nekoordinirano. Težave so bile tudi P1 
pripravi predračunov. Razporeditev brigad še ni dokončana, vendar pa jj 11 
dogovorjeno, da bodo v občini Grosuplje 4 brigade, v občini Kočevje 1

ni v:

brigade, v občini Novo mesto 5 brigad in v občini Trebnje 4 brigade. Pold f 
navedenih pa bo v vseh štirih občinah delovala tudi brigada Rdečega križa.v K 
naši občini bodo organizirani 3 vrtci (Krka, Zagradec, Ambrus) z dvent* o 
oddelkoma. Brigadirji naj bi v letu 1982 v naši občini izvajali naslednja dem n,

1. dograditev ceste Muljava Mevce-Vrhe, dolžina približno 2,7 km;
2. a) popravilo - dograditev ceste Gabrovka Kitni vrh približno 1,0 km; I j 

b) vodovod Male Rebrce dolžina 700 m;
3. a) urejanje ceste Ambrus Zagradec, dolžina 1,6 km;

b) ureditev ceste Ambrus - Korinj, dolžina 4 km; ,11
c) agromelioracija zemljišč 40 - 50 ha v Ambrusu. (d
Družbeni dogovor o pospeševanju razvoja Suhe krajine nas zavezuje, J* ^ 

skupaj z mladimi uresničujemo program razvoja Suhe krajine, saj so pr#8 n 
mladi s svojim delom, voljo in optimizmom dokazali in dosegli uspehe n*; h 
deloviščih in drugih področjih in so vsako leto toplo sprejeti ob prihodu Hi 0 
delovišče, saj se krajani zavedajo, da delajo za boljši jutri Suhe krajine. ii

Oddelek za urbanizem i" v; 
gradbene zade*( n 

- V:

J n

%

PRIZNANJA 1V'

S
£
£
£
£

Na slavnostni seji vseh družbenopolitičnih organizacij 
naše občine, ki je bila 23. aprila 1982, so bila podeljena 
tudi priznanja, ki so jih prejeli posamezniki za svoje 
dolgoletno delo in aktivnost.

£
£
£
£
£

Za dolgoletno delo je občinska 
konferenca ZKS podelila priznanja:

ROZALIJA ERZETIČ, upokojenka iz Šmaija-Sap, 
KAROLINA FERJANČIČ, upokojenka iz Grosup

ljega,
BRANKO JAVORŠEK, iz Avtoprevoza Ivančna gori

ca,

£
£

ANTON LAMPREHT, upokojenec iz Grosupljega, 
VALENTIN PAJK, Upokojenec iz Višnje gore,
JOŽE PEČAVER, upokojenec iz Grosupljega,
SONJA PEČAVER, upokojenka iz Grosupljega,
PETER PUNGARTNIK, upokojenec iz Grosupljega, 
MARIJA ZABUKOVEC, upokojenka iz Vidma-Dob- 

repolje.

Srebrna priznanja Osvobodilne 
fronte so prejeli:

JOŽE DREMELJ, iz V elikega Mlačevega 
STANE KLEMENČIČ iz Radohove vasi, 
FRANC MARKELJ iz Ivančne gorice, 
PEPCA RUPNIK iz Grosupljega,
KAREL PUŠ iz Ambrusa,
MILAN dr. ŠVAL iz Ivančne gorice.

Srebrne znake občinskega sveta 
Zveze sindikatov so prejeli:

JANEZ GAČNIK, Iskra. Dobrepolje,
KAREL HOČEVAR, Motvoz iit platno, Grosuplje. 
ANGELCA KOKELJ, Univerza), Ivančna gorica,
FANI ŠIŠKA, Občinska konferenca SZDL Grosuplje. 
MILENA VRENČUR, Osnovna šola Stična,
JOŽEFA ZUPANC, Iskra Višnja gora.

Občinski odbor ZZB NOV 
pa je podelil priznanja:

METOD JURČIČ iz Ljubljane.
HINKO KAVČIČ iz Ljubljane, 
SLAVKO MEDVED iz Ivančne gorice. 
JANEZ LESJAK iz Grosupljega, 
MILENA VRENČUR iz Ivančne gorice. 
MILICA ZAJC ZUPANC iz Ljubljane. 
Vsem prejemnikom iskreno čestitamo!
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• OKVIRNI PROGRAM USPOSABLJANJA 
NOVOIZVOLJENIH DELEGATOV ZA MAN
DATNO OBDOBJE 1982-1986
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VELIK POMEN 
IZOBRAŽEVANJA

Novo naselje v Jerovi vasi.
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Gradnje v Grosupljem tako ali drugače?

Na pobudo Krajevne skupnosti Grosuplje je Urba- razgrnjena. Krajevna skupnost je tokrat organizirala 
nisticm zavod Projektivni atelje Ljubljana, pripravil široko razpravo, v kateri je sodelovalo precej občanov 
predlog sprememb zazidalnih načrtov Jerova vas in Ob in organizacij.
Grosupeljščici, ki sta bila v mesecu aprilu javno

Na območju Zazidalnega na- 
/jek črta so v spremembah prvotno 

:predvidene zelene - površine, 
obdelane v rekreacijski center z 

alii>’ ^v°ranoi zaradi potrebe po gra
dili ^nj' Doma za varstvo odraslih 
stjf občanov je spremenjena na- 

1j) t membnost zazidave terasnih 
inč> Wokov, predvidena pa je tudi 
insk zgostitev individualne gradnje 
itn*, ter določene nove lokacije 

I vrtce v.
-!|no. Občani so spremembe spre- 
•snip6 .ra7'bčno, nekateri z odobra- 
i Jvanjem, drugi pa so predlagali 
,3 ji m zahtevali boljše rešitve.
/je j Tako sc na primer Ahlin 
•ok? Frane in Stanislava kooperanta 
J ^rnef*jske zadruge, kot tudi 
^ostali kmetje na tem območju 
c jjip strinjata s predvideno grad-

[ ».Ker delava že od rane mla- 
jdosti na kmetiji in je le-ta edini 
:v lr skromnega dohodka ne 
lH1<?reVa ^0Pusthi, da se bo pozi- 
jdala najlepša zemlja pred 

J1 domačim pragom. Na starost se 
prat11? moreva strinjati z nesmisel- 
e 111111 načrtom zazidave, ker je to 
u" 0bdelovalni kompleks v celoti 
j'11 ker sva za obdelavo kupila 

™jVSe potrebne stroje. Za njih 
e j morava plačevati dolgove ter 
'jvse ostale kmetijske dajatve, ki 

^(■uso majhne”, 
iPodobno menita tudi 
j mrajnar Franc in Fani: „Pre- 
i -og zazidalnega načrta Jerova 
*VaS Pre^videva gradnjo blokov, 

garaž in doma upoKojencev ter 
obvozne ceste na najbolj rodo 
Vltnih njivah. S tem bi bile za 
vedno izgubljene orne površine 
oajboljše kvalitete. To je gotovo

v nasprotju s sedanjimi prizade
vanji po večji pridelavi hrane.

Istočasno isti zazidalni načrt 
zanemarja izkoriščanje 
zemljišča slabe kakovosti 
zahodno od potoka Grosupelj- 
ščica od Brinja do Perovega. 
Predvidenih športnih objektov 
ne bodo zgradili, saj jih ne 
zmorejo niti velika mesta. Tudi 
občani Grosuplje ne bodo tako 
bogati, da bi si privoščili tako 
razkošje”.

Tudi Skupščina Kmetijske 
zemljiške skupnosti je- 
obravnavala sprčmembe Zazi
dalnega načrta in predlaga, da 
se zemljišča, ki niso pozidana in 
razparcelirana ohranijo za kme
tijsko proizvodnjo, potek obvo
zne ceste pa naj se ponovno 
preuči.

Tovariš Jakob Mueller poleg 
pomislekov za pozidavo kmetij
skih zemljišč v Jerovi vasi meni, 
da je^ tudi načrtovano rušenje 
šestih stanovanjskih hiš Ob Gro
supeljščici kljub postavitvi blo
kov zelo negospodarno: „To so 
v večini nove ali novejše hiše, 
razen tega stojijo tri od teh hiš 
na samem robu zazidalnega 
kompleksa. Ne vem, kako si 
morejo načrtovalci zamišljati 
rušenje dobrih hiš, ko vemo, 
kako so stanovanja draga. Enot
nosti in urbanistične skladnosti 
te obrobne hiše nikakor ne 
bodo motile, sicer pa vemo, 
kako „čudovito“ so urbanisti
čno zasnovane Mrzle njive in 
tudi na kmetijskih površinah se 
načrtuje nekakšna vrstna grad
nja. Blokovna gradnja na pre
delu med Adamičevo in- Lju

bljansko cesto naj se torej pri
lagodi že obstoječim razmeram 
zlasti glede na kakovost in 
obrobno lego teh hiš.”

V Splošnem gradbenem po
djetju Grosuplje, kot potencial
nemu izvajalcu stanovanjske 
gradnje so seveda spremembe 
obravnavali 'z drugega zornega 
kota. Menijo, da je v soraz
merno velikem kompleksu 
smotrno locirati tudi stano
vanjske bloke, vendar se spra
šujejo, če je bila zanje res izbra
na najprimernejša lokacija, na 
najvišjem in najstrmejšem delu:

„Z ozirom na sorazmerno 
strm teren, bi bilo zaželjeno 
boljše prilagajanje objektov 
konfiguraciji terena, ker sicer 
tipizacija enot ne bo mogoča. 
Višinska razlika med posame
znimi enotami pa bo povzro
čala neenakomerno temeljenje 
in seveda podražitve.

Orientacija objektov je 
severovzhod jugozahod. Pri 
taki orientaciji so stanovanja 
neenakomerno osončena. Pre
dlagamo orientacijo sever -jug 
ali vzhod — zahod (dvojna 
orientacija).

Tudi sicer je pristop k 
zazidavi neenoten, saj vključuje 
objekte z eno, dvemi, tremi, 
štirimi in petimi enotami. Sma
tramo, da bi bilo iz estetskega 
in ekonomskega stališča formi
rati enakomernejše grupacije.”

Spremenjeni predlog zazidal
nega načrta je z izrabo zemljišč 
racionalnejši, saj. bo na precej 
manjšem območju dosežena 
ista gostota prebivalcev. Tako 
sc bi pozidalo le še 7 ha kmetij

skih zemljišč, bodoča obvoz
nica pa zaliteva nadaljnjo izrabo 
dveh hektaijev le-teh. In s tem 
bo ohranjenih 6 ha orne 
zemlje.”

,,Dom ostarelih občanov po
trebujemo in ga bomo še bolj 
potrebovali in se zato moramo 
odločiti za lokacijo, kije pred
videna. Da rekreacijskega centra 
ob Grosupeljščici ne potrebu
jemo ni res. Smatram, da ga 
potrebujemo že sedaj in da bo 
ta potreba z vse večjim življenj
skim tempom še večja, končno 
smo se za to odločili krajani 
Grosuplja že s tretjim samo
prispevkom,” je na javni raz
pravi menil tovariš Marjan 
Ahlin in dodal: „Strinjam se z 
mnenji, da obvozna cesta 
preseka najboljše komplekse 
njiv tako v privatnem kot druž
benem sektorju in bo potrebno 
o trasi še veliko razmišljati. 
Smatram, daje z urbanističnega 
stališča Jerova vas (obstoječi 
del) z bloki preveč odrezana in 
bi jo bilo potrebno bolje vklju
čiti v novo zazidavo. Na koncu 
mislim, da smo v komunalno 
opremljenost zemljišč vložili 
preveč sredstev, da bi lahko 
črtali zazidavo, ki jo predlaga 
spremenjeni zazidalni načrt.”

Glede na navedena mnenja in 
mnoga druga, ki so bila izre
čena v javni razpravi lahko skle
pamo, da bodo projektanti 
morali pripombe dobro preučiti 
in jih upoštevati ali pa najti 
tehtnejše argumente za njihovo 
zavrnitev.

J.N.

C • PROSTORSKI RAZVOJ

Z volitvami, ki so bile zelo uspešno opravljene v aprilu v naši 
občini, je veliko število naših občanov — krajanov sprejelo 
odgovorno nalogo - delegatsko funkcijo.

Eden temeljnih pogojev za nadaljnje uveljavljanje, uresničevanje 
in razvijanje delegatskega sistema in delegatskih odnosov je prav 
gotovo tudi načrtno družbenopolitično izobraževanje in usposab
ljanje vseh članov delegacij.

Koordinacijski odbor za DPI pri občinski konferenci SZDL se v 
polni meri zaveda, da moramo dati družbenopolitičnemu izobraže
vanju delegatov v sedanjih zapletenih vprašanjih političnega in 
ekonomskega življenja in razvoja še poseben pomen. Zaveda se, da 
je trajna moč akcije in praktičnega političnega delovanja tesno 
povezana z znanjem in sposobnostjo teoretičnega analiziranja 
izkušenj in uresničevanja družbenih sprememb.

KO za DPI pri OK SZDLje že izdelal program za usposabljanje in 
izobraževanje članov delegacij in delegatov za tretje mandatno 
obdobje (1982—1986). Program obsega šest tematskih področij, v 
katera so vključeni temelji ustavne ureditve in dokumentov ZKJ. V 
vsebino je vključena tudi aktualna družbenopolitična problematika 
tako, da delegati dobijo poleg temeljnih izhodišč tudi napotke za 
neposredno delo.

Vsebina programa:
L Politični sistem socialističnega samoupravljanja
II. Uresničevanje svobodne menjave dela
IH. Uresničevanje samoupravnega družbenega planiranja
IV. Subjektivni faktor kot ustvarjalna sila družbe
V. Nacionalno vprašanje in graditev jugoslovanske federacije
VI. Informiranje in komuniciranje
Celotni program naj bi obsegal petnajst pedagoških ur. KO je 

tudi pripravil predlog predavateljskega tima, ki bo sodeloval pri 
izvajanju programa. 16. aprila je koordinacijski odbor skupaj s 
predavateljskim timom pregledal program izobraževanja. Celotni 
predavateljski tim se je udeležil uvodnih seminarjev, ki so potekali 
v Cankarjevem domu v Ljubljani od 19. do 22. aprila. 12. maja 
1982 pa bo organizirala KO skupaj s predavatelji razgovor, kjer se 
bomo že dogovorili o konkretnih nalogah ob izvajanju začrtanega 
programa. Pripravljen je predlog izobraževanja: v maju in prvi 
polovici junija bomo organizirali usposabljanja za vse vodje 
delegacij. Zavedamo se, da je delo vsake delegacije v veliki meri 
odvisno od kvalitetnega dela vodje delegacije. Prav zato bomo za' 
vodje vseh delegacij organizirali usposabljanje najprej, da bodo 
lahko takoj v začetku mandatnega obdobja resno, akcijsko in 
odgovorno pristopili k delu. Usposabljanje bo potekalo lokacijsko v 
dveh večjih središčih Grosuplje in Ivančna gorica. Usposabljanje 
želimo organizirati v taki obliki, da bodo delegati imeli možnost 
aktivnega sodelovanja. Prevladovala bo metoda razgovora, v 
katerem bodo delegati zastavljali vprašanja, izmenjali izkušnje ter 
iskali poti za razčiščevanje odprtih družbenih vprašanj, dilem in 
problemov.

Za vse druge delegate pa bomo organizirali usposabljanje v 
jesensko-zimskem času (september, december 1982).
Izvedbo usposabljanja je prevzela Delavska univerza Grosuplje.

Prepričani smo, da se vsi delegati zavedajo odgovorne naloge, ki 
jim jih delegatska baza zaupa. Od vseh novo izvoljenih delegatov 
pričakujemo polno mero odgovornosti, aktivno vključevanje v 
usposabljanje in učinkovito in akcijsko delo v svojih delegatskih 
sredlnah- ANGELCA LIKOVIČ

OBČINA GROSUPLJE LETA 2000?
J Občinska skupščina je na podlagi zakona in sklepa republiške 
j ,*upSčine sprejela Odlok o pripravi in sprejetju Dolgoročnega 
i arilžbenega plana občine Grosuplje za obdobje 1986 — 1995 z 
j ^katerimi elementi do leta 2000. Nosilec strokovnih osnov plana 
I |L Urbanistični inštitut SRS. Predlog plana z vsemi predhodnimi 
i Postopki bo Izvršni svet občine predložil v sprejem skupščini 
i K0llcem leta 1983.
I Ueta 2000 je postalo skoraj simboličen rok za vse bolj pogosta 
i Predvidevanja o naši prihodnosti. Z razvojem planiranja kot 
i 'lanslvene discipline pa lahko z vse večjo gotovostjo načrtujemo 
j V°J dolgoročnejši, razvoj. Ne da bi se spuščali v dvomljiva, 
i Preuranjena in premalo utemeljena napovedovanja, bo osnovni 
' taTn PriPrave dolgoročnega plana zagotoviti usklajenost neka- 
1 n ,n ' Porncrnbnejših vidikov razvoja. Pri tem pa sc kot najpomemb- 
| elje kaže razreševanje nekaterih temeljnih protislovij, predvsem 
f Preko naslednjih področij:
i V vPrašanjc razvoja sistema, oz. bolje njegove izpeljave in dinamike 
i "■ vprašanje prostorskega razvoja. Ze v naravi prostorskih procesov 

Je> da zaobsegajo vrsto protislovnosti. Med njimi pa je po svoji 
razsežnosti najzahtevnejše navzkrižje, ki nastaja ob soočanju 
rUeh temeljnih družbenih interesov: interesov razvoja, to je 
vprašanje širjenja obstoječih dejavnosti v prostor na eni in hkrati 
'Dteresa varstva obstoječega v tem istem prostoru na drugi strani, 

i V nekoliko poenostavljeni shemi je to moč prikazati kot 
I "“slednje razmerje dveh velikih sklopov (glej grafični prikaz):

1 oleg usklajevanja posameznih področij interesov razvoja, pred- 
i 3 ^avlja to razmerje osrednje vprašanje prostorskega planiranja.
] ' prašanje sociodcmografskega razvoja, katerega neusklajenost
i nikakor ni moč reševati samo v okviru občinskih meja.
( 1SlE»S3I

,/

RAZVOJ*

*taao, 'a4«lc* gradnja 

lt0®ul*UifraatruRtura
"'*rg«tUca

4a*Tnitopi
^g^CTapodarak.

i^obUk.
*• t" eoad*.

lUTERESl VARSTVA

VROSTOS

nararnl Tiri 
tla
vegetacija 
Tarna 

naravne znamenito ati
geomorfoloSRe tvorbe 
vodni pojavi 
relief 
biotopi 

naravni pročosi
kroženje araka 
pretakanje vode - 

aoenak« enamenitoatl 
»Ukorit*
naravna prleortžža

kulturne vrednouti
v toro! kulturne krajine 
objekti vrtne arhitekture 
zgodovinska prlzoriSSa

4. Vprašanje ekonomskega razvoja, bo zaradi napak v preteklosti in 
nakopičenih protislovij, predvsem zaradi neupoštevanja 
osnovnih zakonitosti in svetovnih pogojev gospodarjenja najtežje 
opredeljivo,

5. Navezujoč se na prejšnjo točko pa se postavlja še vprašanje 
tehnološkega razvoja (problem zastarelih informacij, zastarela in 
neizkoriščena obstoječa tehnologija ipd.)

Vsebina teh in ostalih vprašanj bo sicer ob pripravi strokovnih 
osnov plana natančneje opredeljena, vendar pa kar je najbolj 
pomembno: odločitve bomo kot nosilci planiranja sprejemali 
delavci in občani sami. In od nas samih je odvisno, ali bomo 
soustvarjalci plana (razprave bodo omogočene v vseh sredinah) ali 
pa le nemi opazovalci in sopotniki časa.

J.N.

Maketa zazidalnega načrta za Spodnjo Slivnico.
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( » KRAJEVNA SKUPNOST ŠMARJE ) TRDNO ZASTAVLJENI CILJI

Med malico v šmarski šoli.

VIII. teden tradicij NOB v Dobrepolju
V letošnjem letu bomo v času od

22. maja do vključno 30. maja 
proslavljali Vlil. Teden tradicij 
NOB. Prireditve, ki so vključene 
pod skupni imenovalec „Tcden tra
dicij" so sklop vsakoletnih borčev
skih, političnih, kultumiluin šport
nih manifestacij. Namen organi
ziranja omenjenih prireditev sloni na 
več temeljnih postavkah in nujno
stih.

Najpomembnejše so naslednje:
- dokumentirano z zgodovinskimi 

dejstvi obelodaniti vse tisto kar je 
bilo v dobrepoljski dolini po- 
zitivnomed NOB (glede tega smo 
že marsikaj postorili; obeležili 
rojstno hišo narodnega heroja 
JOŽE KADUNC A-IBARJA, 
obeležili grobišče 33 talcem do
brepoljske doline, obeležili pro
stor, kjer je bil formiran štab 
XVIII. divizije, ZDO, začasna 
bolnica na JAUHAH, kraj delo-

__vanja predvojnega komunista,
oddolžili smo se dobrepoljsKlm 
poslancem kočevskega zbora, 
prvemu padlemu borcu grosu
peljske čete, borcem-učiteljem, 
ki so že leta 1941 stopili v vrste 
NOB in podobno ....),

- vključili smo mladino, delavce, 
borce, družbenopolitične delavce, 
člane društva in občane, da

. aktivno sodelujejo v pripravah in 
izvedbi vsakoletne prireditve 
„Tedna tradicij NOB" (deluje 
močan odbor s 40 člani, ustano
vili smo SEDEM PEVSKIM ZBO
ROV, ki so stalni člani sodelo
vanja na vseh prireditvah, ustano
vili smo godbo na pihala, 
pohodno enoto, taborniško orga
nizacijo s preko 100 čtani, aktivi
rali gasilska društva. Narodno 
zaščito. Civilno zaščito in kar je 
najvažnejše medsebojno sodelo
vanje in aktivnost),

- manifestacijo „Tedna tradicij 
NOB" usmerjamo v sistematično 
vključevanje vaščanov vsake vasi 
posebej v KS Videm Dobrepolje, 
da se dodatno angažirajo, da 
izboljšujejo življenjske pogoje, da 
urejajo naselje, da se povezujejo v 
homogeno vaško skupnost, da od
pravljajo med seboj kakršnakoli 
soglasja in podobno,

- povezujemo se s sosednimi KS (s 
KS Ponikve smo povezani, da 
skupno pripravljamo določene 
manifestacije, ki se prenašajo v

obe KS, pobratili smo se s KS 
Kostanjevico na Krki na skupnih 
relacijah medsebojnega povezo
vanja in sodelovanja zlasti na kul
turnem področju, rdeča nit tega 
povezovanja je življenje in delo 
slikarjev bratov KRALJ, nekaj 
povezav imamo tudi s KS Velike 
Lašče, KS Turjak ...

- povezave imamo s tradicionalnimi 
srečanji mladine in učiteljev 
osnovnih šol, ki nosijo ime po 
narodnem heroju Tonetu 
Tomšiču, z, osnovno šolo Škoflji
ca, osnovno šolo Kostanjevico 
(športna tekmovanja, šola v 
naravi), in z osnovnimi šolami, ki 
nosijo ime po ZDO.

S temi postavkami skušamo naka
zati, da Teden tradicij NOB ni prire
ditev zaradi prireditve, temveč po
treba in nujnost v našem samo
upravnem družbenoekonomskem 
sistemu. Manifestacija je dejansko 
rezultat zgoraj'omenjenega sodelo
vanja, povezovanja. Do sedaj je nam 
to v celoti uspevalo in v prihodnje 
ne vidimo ovire, ki nebi bila v tem 
smiUu premostljiva. V letošnjem 
VIL. TEDNU TRADICIJ NOB se 
bodo zvrstile naslednje prireditve: 

22. maja 1982 ob 8.00 uri v 
ZAGORICI vasici pri Vidmu bo 
večer zagoriških običajev in navad 
v pesmi in sliki. Sodeloval bo etno
grafski institut in muzej iz Lju
bljane. Prireditev bo povezoval 
MARJAN KRALJ.

23. maja 1982 ob 8,00 uri še bo 
pričel v Predstrugah tradicionalni 
Strelski turnir z vojaško puško za 
pokal 40 let ustanovitve ZDO. Ob 
14,00 uri- pričetek slovesnosti v 
ZAGORICI ob odkritju spomin
skega obeležja slikarjema FRAN
CETU in TONETU KRALJ. Bogat 
kulturni program, govoril bo prof. 
dr. STANE MIKUŽ. Po prireditvi 
tovariško srečanje, ki ga bo organi
ziralo GD Zagorica in mladina.

24. maja 1982 ob 20,00 uri na 
VIDMU pripravi OOZSMS Videm 
literarni večer v pesmi in besedi ob 
kresu.

25. maj 1982 ob 17,00 uri slav
nostna seja KS Ponikve in KS 
Videm -Dobrepolje v delovni orga
nizaciji ISKRA v PREDSTRUGAH.

Ob 18,00 uri slovesnost ob odkri
tju prenovljene kostnice borcev in 
talcev Dobrepolja v Predstrugah. Ob

kulturnem programu bo spregovoril 
tovariš MEDVED SLAVKO in 
BLATNIK VINKO. Ob slovesnosti 
bo potekalo srečanje mladine, ki 
bodo na pohodu skozi Grosupeljsko 
občino. Zaključek bodo imeli v 
Ponikvah.

Vsa sredstva za prenovo spo
menika, izvedbo proslave je zbrala 
in prispevala DO „TELA“ Pred- 
struge.

28. maj (982 ob 8,00 uri srečanje 
mladine in učiteljev osnovnih šol, ki 
nosijo ime po narodnem heroju 
Tonetu Tomšiču. Srečanje bo na 
Vidmu. Od tod bo mladina nadalje
vala pot v Kompolje, kjer se bodo 
ob sodelovanju in pripovedovanju 
dobrepoljskih borcev seznanili z 
zgodovino naše NOB in delovanjem 
ZDO. Ob 11,00 uri bodo prišli k 
novi šoli na VIDEM, kjer jih bo 
pozdravila tovarišica VIDA 
TOMŠIČ. Sledil bo kulturni pro
gram in sprejem pionirjev med mla- 
Jince ZSMS..

Ob 20,00 uri bo premiera amater
skega dramskega gledališča Dobre
polje z igro MIRI! PUCOVE: Ogenj 
in pepel

29. maj 1982 ob 9,00 uri turnir 
„treh generacij" v rokometu na 
Vidmu

Ob 11,00 uri turnir v namiznem 
tenisu v šoli na Vidmu

Ob 14,00 uri turnir v šahu v 
DVZ Ponikve

Ob 19,00 uri začetek zabavno
glasbene prireditve s plesom, srečo- 
lovom na Vidmu, razglasitev re
zultatov športnih tekmovanj

V soboto bo zaprta v večernih 
urah lovska razstava LD Videm 
Dobrepolje

30. maja ob 8.00 uri „nvto- 
karavana tovarištva in prijateljstva

TšOB"
Z avtobusom se bodo udeleženci 

peljali v Loški potok „Ogenjco*>
Ob 14,00 uri pričetek zaključne 

proslave, v KOMPOLJAH ob odkri
tju plošče ZDO. Bogat kulturni pro
gram. Slavnostni govornik bo tovariš 
VENlSMIK MILAN. Po odkritju 
plošče in kulturnem programu bo 
možen ogled ..logarja ZDO" zatem 
tovariško srečanje.

Vse občane grosupeljske občine 
vljudno vabimo, da si v polnem 
številu ogledate naše prireditve in 
manifestacije.

» EDO ZGONC

Načela dobrega in uspešnega vodenja
Kakor je beseda ,,voditi“ na 

prvi pogled preprosta, pa sc v 
praksi pogosto srečujemo s te
žavami pri delu z ljudmi. Resje, 
da ima marsikdo uspehe na 
področju vodenja in dela z 
ljudmi, moramo pa kljub vsemu 
priznati, da to zahteva včasih 
velike psihične napore.

Pri obdelavi te problematike 
ne smemo mimo dejstva, da 
čas, v katerem živimo, vse bolj 
poudarja pomembnost človeka 
kot nosilca vseh družbeno
političnih dogajanj. Nove 
oblike družbenega dogovar
janja, kot na primer delegatski 
sistem, nas pripelje (Jo,.spozna
ni a, da je človek, edini nosilec 
vseh družbenih dogajanj, zato jc 
njegova vloga toliko bolj 
očitna.

Vodilni delavec (s tem 
mislimo vsakogar, ki vodi ljudi 
v procesu dela, od direktotja do 
vodje skupine) mora imeti spo
sobnosti za vodenje, sicer ni 
sposoben sodelovati z. drugimi 
ljudmi. Vodilni delavec kot po
sameznik v procesu dela ne 
pomeni ničesar, uspehe in re
zultate dosega le s pomočjo 
drugih. Ker vemo, da ustvarjajo 
celotno proizvodnjo ljudje v 
proizvodnem procesu, je zago
tavljanje dobrih delovnih odno
sov še posebnega pomena, zato 
mora vodilni delavec še posebej 
paziti, da so le-ti čimboljši.

Ker jc vodja oseba, na katero 
se obrača vodstvo s svojimi 
predpisi, nalogami in zahte
vami, z druge strani pa delavci s 
svojimi pripombami in zahte
vami. jc njegova' odgovornost

zelo velika. To je odgovornost 
do delovne organizacije in 
odgovornost do delavcev.

Ce ste iz. teh nekaj' misli 
ugotovili, da vam manjka 
znanja s področja dobrega in 
uspešnega vodenja, s področja 
dela z ljudmi, se obrnite na 
Delavsko univerzo Grosuplje, 
Kolodvorska 2, telefon 
772-309. Organizirali vam 
bomo seminar ali razpravo v 
obliki ..okrogle mizc“ na 
omenjeno temo. Prav v sedanjih 
zapletenih vprašanjih politi
čnega in ekonomskega življenja 
in razvoja, je raz.prava s to 
vsebino zelo aktualna, da bomo 
vsi kot ono sledili zdravemu 
razumu in si prizadevali za čim- 
boijše delo na vseh področjih.

ANGELCA LIKOVIČ

Pred časom je tej krajevni skupnosti povzročala največ preglavic bodoča 
avtocesta, trenutno pa ji šola, telovadnica in kanalizacija.

Krajevna skupnost Šmarje, ki 
šteje 760 gospodinjstev, se na
glo širi. Naključni popotnik 
opazi to, ko se pelje v smeri 
proti Novemu mestu, tako na 
desni strani glavne ceste, v 
zadnjem času pa vedno bolj 
tudi na levem hribu. Mnoge hiše 
pa so daleč zadaj skrite očesu. 
Dolgo so tam gradili brez po
trebnih dovoljenj, saj tudi dolgo 
ni bilo znano, kje bo potekala 
bodoča avtocesta, ki jc kra
janom povzročila nemalo sivih 
las. Ob pripravi načrta zanjo sta 
bili dve varianti. Po prvi naj bi 
potekala avtocesta skozi Šmarje 
poleg stare ceste, po drugi pa 
po hribu na levi strani sedanje 
„avtoceste“. Nešteto sestankov, 
prerekanj, čakanja in časo
pisnih stolpcev se je zvrstilo, 
toda krajani niso uspeli s 
svojimi predlogi za drugo va
rianto, saj bi bil po prvi kraj 
preveč razdvojen in veliko hiš 
bi bilo treba podreti. Njihova 
stališča, torej stališča večine 
občanov, niso bila upoštevana. 
Potrjena jc prva varianta, torej 
bo šla avtocesta skozi samo 
Šmarje Sap, pri gostilni Prpar 
pa bodo zgradili sodobno 
cestno vozlišče s podvozom, 
nadvozom in priključkom. Kra
jevna skupnost, kamor spadajo: 
Šmaije - Sap, Zgornja Slivnica, 
Veliki vrh, Mali vrh, Gajniče, 
Polica, Paradišče, Podgorica, 
Sela pri Šmarju irr Cikava, dolgo 
časa ni imela zazidalnega 
načrta. Zdaj je končno sprejet.

Kraj, ki se tako hitro širi, potre
buje kot enega najvažnejših 
objektov, kanalizacijo. Že pred
lanskim so skušali dobiti grad
beno dovoljenje za glavni vod, 
vendar sc jc zatikalo, kot se to 
skoraj praviloma dogaja, pri 
lastnikih zemlje, kjer naj bi 
Kopali. Kanalizacijo jc treba 
čimprej zgraditi, to je interes 
vseh krajanov, in do leta 1985 
naj bi bila nared. Marsikaj za
mujenega skušajo nadoknaditi v 
tem srednjeročnem obdobju. 
Tudi prizidek k šoli in telo
vadnico. Denar drugega samoe 
prispevka, ki so ga namenili za 
vrtec in telovadnico, so porabili 
do sedaj za vrtec. Nekaj denarja 
je še na žiro računu, odločili pa 
so se žc za tretji samoprispevek. 

Tako bi lahko začeli zidati pri
zidek k šoli in telovadnico čez 
dve leti. Izvoljen je gradbeni 
odbor, pripravljena je lokacijska 
dokumentacija. Zavedajo se, da 
je otrok vedno več, tudi sama 
šola opozarja na prostorsko 
stisko v stari osnovni šoli, zgra
jeni pred 20-timi leti. Vsi pro
stori, tudi podstrešni in kletni, 
so popolnoma izkoriščeni in 
čez dve leti bo treba začeti s 
triizmenskim poukom. Pri iz
vajanju učnih programov so 
zelo prikrajšani. Ni kabineta za 
tehnični pouk ali gospodinj
stvo, je pa tudi edina osemletka 
v občini brez telovadnice. Tudi 
oprema z učili je pomanjkljiva 
ker je treba denar vlagati v 
vzdrževanje stavbe. Zato ni

čudno, da je v pogovoru prci 
sednik sveta KS Slavko Jero' 
šek poudaril: ..Najbolj potre' 
bujemo šolo in telovadnice i 
zato bomo šli v akcijo z vsem j 
silami". Poleg omenjenih prc ^ 
blemov jih imajo še nekaj. Tele , 
fonsKih številk ni dovolj, zatf 
naj bi letos s prostovoljkN 
delovno akcijo krajanov in PIlS 
delavcev naredili izkop in pole, 
žili kabel. Večja trgovina 
pošta bo, kot kaže, še neb ^ 
časa samo v načrtih. KS Šmaijl 
sodi med tiste, ki nimajo 
svojem območju delovnih orglic 
nizac:j, zato so prikrajšani Cs
sredstva, ki bi jih dobili poHf,
poti. Tako je še vse bolj odvi$» n
od pripravljenosti krajanov, de

delo'svojim denarjem in 
uresničijo zastavljeno. Iz 

Ce smo do zdaj govorili saHl2 
o načrtih, kar je kajpak [rtlj 
membnejše, pa poglejmo šc,^S| 
so v zadnjem času naredili. I^s) 
so odprli nov gasilski do1* 
uredili pokopališče, zgraff6’ 
vodni rezervoar za višje ležejQ 
vasi, v nekaterih krajih pa imf; 
tudi javno razsvetljavo. Ž.ctjeC’ 
ponavadi vedno večje kot H 
janske možnosti, vendar še RT; 
ne bi bilo, če ne bi bili krajsr^ 
prizadevni, prav tako družbelC 
politične , organizacije 
društva, akcije pa usklajujcjOL 
vaškimi odbori, ki tudi saj" 
organizirajo po vaseh delovr1 
akcije. Torej sc ni bati, da ncl r 
Šmarčani v naslednjih kf11
uresničili vsaj glavne načrte.^

-'po
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O DIMNIKARSTVU
Tema, o kateri bomo spregovorili v tem sestavku je že bila objavljena v našem glasilu, vendar 

bije zaradi pomembnosti poskušali ponovno razčleniti. Za kaj pravzaprav gre?
V občini Grosuplje jc pričel s čiščenjem dimnikov obrtnik v oktobru 1981. Glede na to, da 

se dimnikarska služba v občini Grosuplje več let ui opravljala, pa so se s tem pojavile določene 
težave oz. pritožbe na kvaliteto čiščenja, na ceno in s tem očitki, da dimnikarske službe ne 
potrebujemo.

Vendar pa nas zakonska določila v /.akonu o dimnikarski službi (Ur. list SRS št. 16/74)^- 
zavezujejo, da sme dimnikarske storitve opravljati samo oseba, ki ima strokovno izobrazbo ži 
dimnikarja. Torej dimnika občan ne more čistiti sam, poleg tega je uporabnik kurilnih naprav 
dolžan omogočiti dimnikarju prost dostop do kurilnih naprav. I

Nadalje je v Pravilniku o rokih in načinu čiščenja in pregledovanja kurilnih napraViN- 
dimovodov in prezračevalnih naprav ter o nuritvah dimne ali druge emisije kurišč določeno, da' 
sc kurilne naprave na trda goriva, dimovodi in dimniki pri zasebnih gospodinjstvih čistijo enkr*1 
mesečno.

Kurilne naprave na tekoča goriva, dimovodi in dimniki, pa se v zasebnih gospodinjskij 
najmanj enkrat letno čistijo.

Iztočnice dimnikov sc morajo čistili najmanj enkrat letno.
Kontrolni pregledi kurilnih naprav, dimovodov in dimnikov se opravijo enkrat letno.
Dimnikar mora opraviti dimnikarsko storitev vestno, strokovno in s potrebno obzirnostjo <11 

uporabnika kurilne naprave oziroma do njegovega premoženja.
Kakšne pa so cene za dimnikarske storitve v gospodinjstvih:

P

DIMNIKI
1. dimnik do 3 eta. 14 x 14 

dimnik nad 3 eta 14x14
3. centralni dimnik do 25<p
4. centralni dimnik nad 250
5. iztočnice dimnikov
6. zračniki

cena 1 k on1
48.00
54.00 
93,0!

117.00
30.00
42,00 _

DIMOVODI
1. kovinske cevi za 1 m tek do 0
2. kov. cevi nad 0 114 mm

30,Of1*'1 
36,OH

OGREVALA
1. štedilnik do 50 cm cevi
2. oljne peči do 50 cm cevi
3. kiperbuch peči, štedilnik

CENTRALNE PECI 
do 25000 kcal - 29 KW 
do 30000 kcal - 
do 35000 kcal 
do 40000 kcal 
do 80000 kcal 
do 160000 kcal

34 KW 
40 KW 
46 KW 
93 KW

trdo
75.00
90.00
96.00

120,00
165.00

olje
135.00
165.00
195.00

186 KW 316,00
255.00
404.00

Pili; 
pot 

72.O0«>d
120,0l«nri)
12O,O0Ilrv

)itc
k
•ije.
fast
Uov
le

S
Otecj

ositf6V kolikor se pojavljajo nepravilnosti pri zaračunavanju dimnikarskih storitev proWj 
občane, da to sporočijo pismeno na občinski inšpektorat Grosuplje, Kolodvorska 2 ali f vi 
telefonu na st. 771-350 in pri tem navedejo datum čiščenja, objekt čiščenja in številko račU' a I
obrtnika. 1,?:0v'

NAČELNE1'' j 

OBČINSKEGA INŠPEKTORAJffku 
ALBINA PODOBNIK, dipl. ^ht



Desetletnica 
strelske družine 
»29. oktober«

c(j V nedeljo, 25. aprila 
ov 1982, je bila v Grosupljem 
trelslavnostna seja strelske dru- 
liajžine „29. oktober". Na 
cn* pobudo Zveze rezervnih 
e[( v9jaškili starešin jo je leta 
ati 1972 ustanovila peščica 

strelskih zanesenjakov, ki 
začeli z delom v narav- 

3 jnost nemogočih pogojih — 
.J brez prostorov, brez orožja 

ter skoraj brez ljudi, ki bi 
o j86 kdaj prej količkaj stro- 
rgi kovno ukvaijali s strel- 
‘flvom. S trdno voljo neka- 
ij,! ter'b posameznikov, ki jim 
(jj 0! bilo žal prostega časa, je 
lofdružina počasi zaživela in 

l^čela organizirano delati, 
jntZačeli so seji pridruževati 
^ljudje, ki so že kdaj prej 

^streljali delo je postajalo 
Oitstr°kovno in uspehi so se 
adPčeli kazati.

kmalu po ustanovitvi je 
naj Občinska strelska zveza s po- 
efrriočjo Strelske zveze Slovenije, 
(j totero je družina ves čas tesno 

t^Sodelovala, priredila tečaj za 
^Strelske sodnike, ki so si začeli 
^dobiva« izkušnje na republi- 

r^j1’ zveznih in celo mednarod
no!!1” tekniovanjih. Ko je strelska 
si/hužina komaj 4 leta po ustano- 

~~ leta 1976 — organizirala 
iePržavno prvenstvo s standard- 
ietpirn zračnim orožjem, je Gro- 
• 4Uplie postalo znano ime v strel- 
f em svetu Jugoslavije, 
rnsebno, ker je bilo na tem 

'rvenstvu doseženih nekaj 
kžavnih rekordov.

Potem, ko je družina več let

gostovala v prostorih Lju
bljanskih mlekarn na Taborski 
cesti, ji je uspelo ob izdatni 
pomoči družbe zgraditi deset
mestno avtomatsko strelišče za 
zračno orožje Ob Grosupelj- 
ščici, s čimer se je lahko strel
ska dejavnost močno razmah
nila. Tako ima zdaj družina več 
kvalitetnih strelcev, ki z uspe
hom nastopajo na regijskem in 
republiškem prvenstvu, vendar 
je bolj od tega važno dejstvo, da 
priteguje mladino, da uspešno 
sodeluje z raznimi društvi, z 
armado, milico, teritorialno 
obrambo in drugimi.

Postalo je že praksa, da ima 
družina vsako leto kakšno 
tekmovanje na republiški ravni, 
s čemer daje svojim strelskim 
delavcem možnost, da si nepre
stano nabirajo izkušnje. 
Pokazalo pa se je, da pri na
raščajočem številu strelcev pri
manjkuje strelskih delavcev — 
vaditeljev, trenerjev in sodni
kov, zato bo strelska družina 
skupaj z Občinsko strelsko 
zvezo organizirala ustrezne 
tečaje.

Čeprav primanjkuje kvali
tetnega zračnega orožja in stre
liva, družina uspešno dela in širi 
krog svojih članov, ki jih je že 
več kot dvesto. Plakete, ki jih je 
ob desetletnici delovanja po
delila svojim zaslužnim članom 
ter organizacijam in posamezni
kom, ki so ji pomagali v naj
težjih trenutkih, so - skromno 
nadomestilo za resnično veliko 
delo, obenem pa vzpodbuda za 
nadaljnje sodelovanje.

Vinko Petrič
af

Zmagovalka 
je iz naše občine

V dneh od 22. 4. do 27. 4. 1982 je bilo letošnje republiško 
šahovsko prvenstvo za starejše pionirke in pionirje v Ilirski Bistrici. 
Prvenstva so se udeležili tudi najboljši šahisti in šahistke iz naše 
občine in dosegli vidne uspehe. HELENA VRENČUR, učenka 8. a 
razreda osnovne šole Stična, ki se je letos že tretjič udeležila 
republiškega prvenstva, si je priborila prvo mesto in postala 
republiška prvakinja v šahu za sterejše pionirke. Helena bo julija 
zastopala našo republiko na državnem šahovskem prvenstvu za 
starejše pionirke.

00 ZSMS Stična

Kratek postanek karavane v 
Mostarju, 17. julija 1981. Od 
fyc proti desni: Darko Rovan- 

Slavko Gjerek, Lovro Staj- 
"ar, Maks Jerin, Peter Skubic in 
Dušan Rovanšek, vsi iz Šentvida.

n• kolesarska 
v,!xAKCija: J

100« km 
Po Sloveniji

.Mladi kolesarji iz 
. ntvida bodo po uspe- 
Sn° opravljeni Jugoslo- 
Var>ski kolesarski trans- 
^rzali — poti bratstva 
n enotnosti, poleti 

3 ^vili še Slovensko 
, 0'es<'<rsko transverza-

__._________________
i aravana šestih mladih kole- 
: 9ev jz sekcije Kolesarskega 

^T*! a Grosuplje je lansko po- 
‘T.9e v 14-dneh kot druga sku- 

po,3 Pazila 2380 km dolgo 
0|Vj Jugoslovanske transverzale 
gAL, atee preko Ljubljane, Ku- 
(Jljv>VCa’ Titove Korenice, 

jfj. a,ja. Sarajeva, Dubrovnika, 
Titovega Užica, Sko

pje ltove8a Velesa do Gevge- 
6as. 2a 13 podvig so prejeli 

nagrado„medaljo Jugo- 
k a,1ske kolesarske transverza- 

P*>t bratstva in enotnosti".
Porastom kolesarstva se 

^ ^‘lesarji pojavlja vedno 
^ tako se vse- 

jiitia Kopina že pripravlja
sl0y km dolgo potovanje po 

[Mi. f*^1 kolesarski transverza- 
'** j® sicer dolga, a za

CfcM.. ne kolesarje ne preveč 
! levna. .

Telesnokulturna dejavnost 
v mesecu mladosti

Poleg rednega tekmovanja 
društev se bo v maju in začetku 
junija aktivnost na področju 
telesne kulture še povečala. 
Mesec maj je čas najrazličnejših 
pohodov, izletov, manifesta- 
tivnih prireditev, ki jih organi
zirajo športno rekreacijska dru
štva z drugimi organizacijami.

Ena največjih takih priredi
tev bo Pohod po poteh 11. 
grupe odredov v Ivančni gorici, 
ki bo letos obeleževal štirideset 
letnico muljavske bitke. Priredi
tev bo tekmovalna in športno 
rekreacijska, saj bodo nastopili 
športniki, ki se bodo borili za 
čimboljši nastop v teku in stre
ljanju in drugi, ki jih bo hoja 
pritegnila iz stanovanj zato, da 
dajo priznanje obletnici prazno
vanja kakor vsem tistim, ki so v 
težkih dneh po teh poteh boje
vali boj za zmago in osvobodi
tev. Zaključek te prireditve bo 
na Muljavi in bo le del osrednje 
prireditve štirideset letnice 
muljavske bitke.

Podobna prireditev s športno 
vsebino bo tudi prireditev v 
Tednu tradicij NOB v Dobre
polju. V ta program se 
namerava vključiti turnir v ro
kometu treh generacij, tekmo
vanje v streljanju z vojaško 
puščo, turnir v namiznem te
nisu in šahu. Na pohodu pa 
bodo sodelovale pobratene šole, 
ki nosijo ime Toneta Tomšiča.

Kolesarji Kolesarskega kluba 
Grosuplje bodo 29. maja 
organizirali prvo pionirsko ko
lesarsko prvenstvo občine Gro
suplje in klubsko prireditev na 
tradicionalni tekmi, kije propa
gandnega značaja v Šentvidu pri 
Stični.

Balinarji se bodo že drugič 
pomerili med seboj v ligi za 
pokal občine Grosuplje.

Strelci končujejo finalni del 
tekmovanja lige v streljanju v 
regiji, kamor sta se uvrstili dve 
najboljši ekipi strelskih družin

iz naše občine: ekipi iz Dobre
polja in Grosuplja.

V začetku junija bodo kanu
isti Krke organizirali tradicio
nalno turistično prireditev v so
delovanju s Športnim društvom 
Čatež „Krka 1982“.

Ir im liga v malem nogometu 
je v polnem teku. Nastopa 16 
ekip. Razveseljivo je, da so k 
sodelovanju pristopili igralci iz 
krajevnih skupnosti, ki nimajo 
možnosti, da bi se bolj aktivno 
vključili v telesnokulturno de
javnost v svoji krajevni skup
nosti. Med ekipami nastopajo 
tudi mladi iz krajevnih skup
nosti: Krka, Muljava, Dob, Pod
tabor, Mlačevo, itd. Pravila 
določajo možnost vključevanja 
vseh struktur prebivalstva ne 
glede na to kaj skupino veže; ali 
kraj, soseska, delo, itd.

Odbor za športno dejavnost 
pri občinski konferenci ZSMS 
Grosuplje organizira niz tekmo
vanj v najrazličnejših športnih 
panogah za krajevne organi
zacije ZSMS. Tekmovanje je 
namenjeno praznovanju Dneva 
mladosti. Tekmovali bodo v no
gometa, odbojki, košarki, 
štafetnem teku, namiznem 
tenisu, šahu.

Šolska športna društva bodo 
končala s svojimi tekmovanji, 
ki jih bodo zaključila s telo
vadnimi nastopi po šolah.

25. maja bo organiziran spre
jem za vse mlade športnike in 
športne delavce občine Gro
suplje pri predsedniku skup
ščine občine Grosuplje, ki so 
kakorkoli pripomogli k dvigu 
telesne kulture v zadnjem 
obdobju. To naj bi bil za mlade 
športnike in športne delavce še 
večja vspodbuda za delo, boljše 
rezultate in lepše praznovanje 
25. maja.

Športnike, rekreativce in vse 
občane naprošamo, da se 
odzovejo v čimvečjem številu 
vsem razpisanim tekmovanjem.

Jernej Lampret

C • NAŠI LIKOVNI USTVARJALCI

V SVETU KOVIN
D

TINE GUZEJ (1951) je svojstven ustvarjalec, ki išče v 
umetnosti (samo te besede ne uporablja, pri svojem delu govori 
le o dekorativnih slikah — dekorativni obrti) protiutež za 
izčrpajoče vsakdanje umsko delo (novinaijenje pri reviji 
Teleks). Zato pri ustvarjanju ne išče toliko poti in načinov za 
sproščanje (psihične) energije, temveč mu ustvarjanje nudi 
predvsem želje po fizičnem delu — toda delu, ki ima malce 
nevsakdanji cilj, saj vsaj koketira z umetnostjo (če avtor 
umetnosti kot pojma ne priznava pri svojem ustvarjanju).

Poskušal se je tudi v slikarstvu in kiparstvu, (kot sam pravi, 
neuspešno in zgolj ljubiteljsko, saj si je izobrazbo pridobil na 
nasprotnem polu — diplomiral je novinarstvo na FSPN), vendar 
v klasičnem ustvarjanju ni našel potešitve velike notranje želje 
po fizičnem ustvarjanju. Zato je iskal nova izrazna sredstva in 
nove poti, ter se dokopal do svoje tehnike, ki je (vsaj pri nas 
nasploh) ne poznamo in bi ji naredil kar.precejšnjo krivico, če 
bi jo definirali s tem ali onim izrazom.

Ustvarjalčevi materiali so les, kovine, žeblji in barve. Glavno 
orodje pa kladivo, škarje in ogenj. Izrezljani koščki kovine 
(aluminij, baker , medenina. ..) delajo družbo ploskvi lesa, 
ogenj in barve jim dajejo življenje, žeblji večno obstojnost v 
prostoru. Tako počasi nastajajo liki, ki kažejo nekaj konkret
nega, vsakdanjega, ali pa so zgolj nametani na ploskev po nekem 
logičnem redu in katerih namen je zgolj dekorativnost.

Ustvarjalčev likovni plastični svet bi lahko - če je pač treba 
delati neke primenave in delitve - razdelUi na tri sloge in faze.

V prvem obdobju je v avtorjevih delih čutiti željo po perfek- 
cionizmu, ki je predvsem odraz njegove želje, da bi dokazal 
kako lahko kosi kovine zamenjajo slikarjev čopič, odtod razkoš
ne popolne figure, pestra paleta barv, skorajda filigranska do
delava likov. (Primeri; serija Lepotica, Zaljubljenca v temi 
Nočna prikazen, obiskovalec iz vesolja, Peklenski ogenj. ..)

V drugi fazi, ko začne avtor svoje delo dosledno imenovati 
le dekorativne slike - je čutiti večjo lahkotnost, slike so bolj 
prazne, lažje dihajo, figure so poenostavljene, močno idealizi
rane. (Primeri; serija Dekorativne figure, serija Vesolja Akt 
Lepotica na plaži L, II...).

Ce je v drugi fazi avtor hote ali nehote prišel do spoznanja, 
da kovina pač ne more zamenjati svinčnika ali čopiča je zato 
iskal najbolj enostavne rešitve, potem je za tretjo, zadnjo fazo, 
spet značilno avtorjevo iskanje, spet je hotel najti način, da bi s 
svojimi deli nekaj več povedal. Odtod tudi nova tehnika in nova 
izrazna sredstva, ko s fotografsko natančnostjo prenaša na 
kovino vse tisto, kar je slikar narisal s čopičem in nato s kombi
nacijo lesa m kovine uokviri v svoj posebni kovinski svet. Pri 
tematiki najraje izbira podobe iz mitologije, saj nosijo v sebi 
nekaj skrivnostnega, nespoznavnega, neodkritega, zagonetnega. 
In zdi se, da skuša avtor s svojimi ikonoplasti te podobe bolj 
oviti s tančico neznanega - in zato vedno vabljivega.

J
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C • PRED II. KONGRESOM ZSMS

Enotna fronta 
mlade generacije

)

(Nadaljevanje s 1. strani)

Mladi lahko razvijamo celo vrsto pobud in ustvarjalnosti le, čc svobodno 
odločamo in delujemo. Svobodno pa ne moremo odločati, če ne razvijamo 
občutka osebne in kolektivne odgovornosti. Po drugi strani pa lahko samo 
tisti mladi ljudje, ki imajo možnost samoupravno odločati;razvijajo svobodo 
tn pobude, osebno in kolektivno odgovornost. To je osnovno izhodišče v 
družbenem in političnem delu mladine ter v delu drugih subjektivnih sil med 
mladino.
PIONIRSKA ORGANIZACIJA - 
KOVAČNICA MLADEGA RODU

Učenje je kot celovit proces pridobivanja znanja, spretnosti in navad 
ostaja osrednja skrb pionirske organizacije. Današnji pionir bo kot jutrišnji 
delavec v združenem delu največ prispeval z dobrim znanjem, usposobljeno
stjo za opravljanje del in nalog in s sposobnostjo nenehnega dopolnjevanja 
znanja. %
REVOLUCIONARNE TRADICIJE NOB

Ohranjanje in razvijanje revolucionarnih tradicij in pridobitev 
narodnoosvobodilnega boja ter zgrajevanje družbenih in moralnih vrednot 
socialistične revolucije je naloga vse naše družbe, vseh organiziranih 
subjektivnih sil in znotraj njih še posebno mladinske organizacije. Pri tem pa 
ima izredno pomembno vlogo sodelovanje ZSMS z organizacijami Zveze 
združenj borcev NOV Slovenije.

IN KAKO JE V OBČINI GROSUPLJE?
V pripravah na XI. kongres ZSMS je pri predsedstvu občinske konference 

imenovanih pet delovnih skupin, ki poskušajo analizirati razmere in položaj 
mladih v občini na ključnih področjih:
1. Družbcno-ekonomska protislovja družbe, specifičen družbeni položaj 

mladih in dejavnost ZSMS
2. ZSMS v boju za razvoj političnega sistema'in socialističnega samouprav

ljanja
3. Za ZSMS kot najširšo fronto mlade generacije
4. ZSMS v boju za uveljavljanje ostalih za mlado generacijo pomembnih 

družbenih interesov
5. Organiziranost iz metode dela ZSMS

Oblikovali smo operativni načrt javne razprave in v njem okvirno 
o pred e lih način izvedbe ter zadolžitve posamezne člane za izpeljavo te 
naloge. Analiza razmer mora potekati najprej v posameznih organih 
občinske konference, dosedanji uspehi in pomanjkljivosti v delu komisij in 
centrov, morebitne spremembe dela, poročila o delu v preteklem mandat
nem obdobju, obravnava kongresnih dokumentov ter z vidika naše dejavno
sti, predvsem tistih področij, ki so najbolj zanimiva za določeno konferenco 
ali center.

Po končani javni razpravi mora skupina za vodenje razprave pripraviti 
poročilo o poteku (udeležba, rezultati). Zaradi pomanjkanja znanja in 
usposobljenosti mladih za poglobljene razmere, ne moremo pričakovati zelo 
velik odziv, vendar rezultati tega dela bodo vendarle osnova programskim 
usmeritvam Zveze socialistične mladine Slovenije 

Še manj lahko pričakujemo teoretičnih poglobljenih razprav in.analiz dela 
v osnovnih organizacijah /SMS. 'Bištvojavnin razprav \ osnovni!', sredinah je 
ta, da bi se v tem predkongresnem obdobju našle vse družbenopolitične 
organizacije v kraju, KS, KK SZDL, ZZB NO^ in seveda mladina kot 
organizator ter v enakopravnem dia'ogu razgrnili probleme in težave. S tem 
bi mladina dosegla, da bi seje kot organizacijo enakopravno upoštevalo.

JN
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• POZDRAVNO PISMO MLADIH IZ 
^____OBČINE GROSUPLJE______ ______ _

Predsedstvu SFRJ
Skozi vasi in mesta... čez mostove... po poteh in 

cestah poni'- štafetna palica. Danes so jo h nam prinesli 
prijatelji mladinci, ustavila se je i; našem kraju, pred Šolskim 
centrom, ki smo ga zgradili delovni ljudje naše občine s 

i samoprispevkom občanov in prispevkom širše družbeno
politične skupnosti. V njem si bomo mladi pridobili čimveč 
potrebnega znanja, da bomo lahko koristili naši samoupravni 
družbi. Toplo nam je v. srcih, ko sprejemamo palico 
mladosti, simbpl povezanosti in bralstva med jugošlovan- 

j škimi narodi. Mladi si jo podajamo iz rok v roke, med nami 
nastaja trdna vez prijateljstva in vstajajo nepozabni spomini 
na Tita. Štafeta mladosti potuje po vsej Jugoslaviji. V rokah 
jo drži delavec ali kmeu - mladinec, ki obljublja predsedstvu 
SFRJ, da bomo tudi mladi še naprej hodili po poti 
enakopravnosti in socializma.

Štafetna palica je simbol naše poti, cvetja in mladosti. 
Mladi naše domovine,: vseh strani dežele, hočemo po Titovi 

| poti
Tito se je boril za svobodno življenje in prijateljstvo med 

S ljudmi. Imeli smo ga radi - mladi in odrasli.. .otroci...
; brezskrbni kot ptice so mu mahali v pozdrav. Še danes živi

med nami. Pomeni nam vse, kar je naša domovina, srečo, 
svobodo in mir, vse kar je dobrega - samoupravljanje.

Zapleten položaj v svetu zahteva od nas, da ostajamo 
zvesti Titu in Kardelju. Zaupamo našemu predsedstvu, naši 
ZK, ki jima je zvesta. Komunisti dokazujejo na svojih 
kongresih, da se, zavedajo svoje vloge pri nadaljnji graditvi 
socialističnih družbenih odnosov. Tudi mladi naše občine 
vemo, da se moramo pri premagovanju sedanjih gospodar
skih težav opirati predvsem na lastne sile, ki so podlaga za še 
trdnejši gospodarski in družbeni razvoj. Samoupravljanje je 
edina pot iz sedanjih težav. Mladi se pripravljamo na 11. 
kongres ZSMS, čaka >ias še kup pomembnih nalog, ki jih 
moramo izpeljati. Palica mladosti - dokaz živih vezi med 
mladimi, dokaz bratstva med narodi zopet bo potovala po 
cestah, med ozelenelimi travniki, posutimi s spomladanskim 
cvetjem, med sveže zoranimi njivami. .. nadaljevala bo pot 
po moji. tvoji, naši deželi.
Jugoslavija, rasti in živi srečno 
pod roko nartije, 
pod srcem 'da, ki nam je dal 
SVOBODO kot življenje 
MIR kol srečo 
SOCIAIJZFM kot prav o...

• Mladi občine Grosuplje
'v______________________________________________J

—
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V Šmarju so pričakovali simbol mladosti z velikim pričakovanjem. 
Ponesel jo je Lado Jcleninovski. (Foto: M.Žurman)

V šolskem centru Ivančna gorica Stična je štafeto mladosti * 
pričakal veličasten prizor. Tu je bita osrednja prireditev, katere čd 
je bil simbolični telovadni nastop mladih srednješolcev, nosilec 
štafetne palice pa je bil Bojan Žnidaršič (Foto: M. Žurman)

Stefc— - ■ * iMI

Grosupeljski kolesarji so jo po nekaj metrih vožnje ponosno predali 
pripadnikom JLA. (Foto: M. Žurman j

Po zaključnem nastopu je oalica nadaljevala pot. (Foto: 
Ambrož)

Štafeta sc je prvič ustavila tudi na Mlačevem, kjer jo je sprejel 
predsednik te osnovne' organizacije Bojan Vider. (Foto: M. 
Žurman)

Tudi v Šentvidu pri Stični so štafeto pričakali s pozdravnim 
pismom, pesmijo na ustih in, ponosom v očeh. Nosilka štafete j1 
bila brigadirka Janja Fortuna. (Foto: M. Žurman)

V Žalni so mladinci pripravili kratko prireditev s pozdravnim V Temenici so mladinci in pionirji osnovne šole predali štafeti j 
nagovorom štafeti. (Foto: M. Žurman) palico sekretarju občinske konference ŽSMS Litija. (Foto:

Žurman) j. f
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• MESEC DNI V VOJVODINI )
MDB Jože Kovačič v avgustu 
na ZMPA Pelibatski pesak
Bliža se čas počitnic. Nekateri jih bodo preživeli ob morju, v 

orali, drugi ob knjigah. Mnogo mladih pa bo prostovoljno odšlo na 
^lovišča mladinskih delovnih akcij, kopali bodo jarke, gradili 

^este. pogozdovali, šteli žulje . . . Popoldan bodo pisali članke ža 
brigadirske časopise, se ukvarjali s športom, kulturo, 
idejnopolitičnim delom . . .

Brigadirsko življenje je. šola samoupravljanju, je pesem, smeh. 
^tiski rok in sol/e ob slovesu. Ne da se ga zliti na papir, treba gaje 
oživeti. Dovolj je enkrat, da prideš drugič, tretjič . ..

^ fridi letošnje leto bo MDB OK ZSMS Grosuplje Jože Kovačič" 
[odšla na mladinsko delovno akcijo. 50 mladih se bo udeležilo 3. 
izmene zvezne MDA ..Delibatski pesak 82“ v Vojvodini.

8. avgusta bomo odšli na akcijo, kjer bodo v dopoldanskem času 
gradili protipožarne jarke, pogozdovali, čistili gozdove, obrezovali 
drevesa, okopavali koruzo .. . Popoldanski čas bodo zapolnili z 
različnimi interesnimi dejavnostmi z idejnopolitičnega, športnega, 
kulturnega, tehničnega in obrambnega področja.

Naselje, ki velja za enega najsodobnejših, bo za mesec dni dom 
rigadirjev iz vse Jugoslavije. Prepletlo se bo sto in več rok, stkala 

SC wJ^onovaPrrjateljstva. prišla bodo nova doživetja in izkušnje.
Mladi bodo še enkrat sklenili trdno verigi, še enkrat dokazali, da 

So ‘ Bovo pot sprejeli za svojo in, da geslo ..Titova pot — naša pot“ 
ur samo fraza. Dodali bodo kamen, dva, pri tlakovanju te poti. 
Ndaj pa kdaj bo kramp obvisel v /raku, lopata zadela ob kamen 
VQ[-a c za trenutek nadaljevali bodo še z več moči, še z več

Vrnili se bodo 5. septembra. Morda malo utrujeni, toda ponosni,
'■ ir so naredili kaj koristnega, veseli, da so spoznali nove prijatelje, 
re jPct nekaj naučili, doživeli.L kc je še kdo, ki bi rad sodeloval na MDA in spoznal brigadirsko 
življenje in še ni prijavljen: PRIDI NA OK ZSMS GROSUPLJE IN ' 
SPOLNI PRIJAVNICO!

BRIGADIRSKI ZDRAVO!

Spomin
na delovno akcijo

Skoraj vsakdo si v življenju zastavi cilj, da bi1 nekaj dosegel ah 
oživel, nekaj kar se ne pozabi tako hitro, kar ostane v tebi in te 

Plemeniti. Različne so želje in hotenja mladih, ki se vedno ne 
Uresničijo tako. kakor bi želeli. Mislim pa, da bi moral vsak vsaj 
enkrat doživeti meSec brigadirskega življenja, ki krepi duhainteloin 
Kar je najpomembnejše širi bratstvo in enotnost med mladimi.

Spomini, ki me vežejo na delovno akcijo ,,Partizanski put 79" so 
resnično lepi. To je bila moja prva akcija. Brigadirsko življenje sem ' 
°t!ej;poznal samo iz pripovedovanj, vendar to ni tisto pravo, to je 
fe”a. doživeti. Pričakovanje je bilo zato toliko večje. Ko se prvič 

Podajaš ha pot. je v tebi še vedno dvom in pa vprašanje ali je res 
. ako kakor pripovedujejo?

Ze sprejem na Fruški gori je bil tako prisrčen in prijateljski, da 
0 v trenutku izginili vsi dvomi. Naenkrat smo se spoprijateljili, 

v°-l' da se poznamo že dolgo, dolgo časa. Sploh pa potem nftnaš 
.^nec duša misliti in tuhtati, kajti brigadirsko življenje te potegne JI ,le .• Preprosto prepustiš Sp njegovemu toku, ki tč nese naprej,
' JuBrej.- • Dnevni minevajo kakor bi trenil, noči še hitreje. Samo še 

■I D lrinajsV; dni in ntinil bo'brigadirski, mesec. Utrujenost ob večerih 
»Premaguje občutek, da tudi ti delaš nekaj, kar bo nekomu 

rotilo. Nova prijateljstva.se porajajo kakor zvezde na večernem 
„1 11 preko njih spoznavaš domovino tako, kakršne doslej še nisi
•; »pa!- 'Vzklijejo' prve brigadirske ljubezni. Makcdonka m 
; . uvencc. pregraje daljav sc rušijo, sloga in prijateijstvo viadala. 

v ' smn so se priljubili fruškogorski gozdovi, mogočna gmota sredi 
JVodinske ravnine, njihov skrivnosti šepet, ki je odpiral srca in 

med nai radost, veselje, prešerno razposajenost in včasih 
•stično zamaknjenost v razmišljanje. Na vsakem koraku so nas 

POntinjalj na rodno, hribovito m z gozdovi poraslo Slovenijo, 
0rda smo se tudi zaradi tega počutili kakor doma.

def:0l! se' misli, da je delovna akcija samo delo in še enkrat 
r c Ne. časa je dovolj zu vse, obilo športa, kulturnih prireditev, 
k°stovanj in izobraževalnih tečajev smo'doživeli, poleg tega pasmo 
v. 9§tedali Vojvodino, počez in po dolgem. Vrhunec vsega pa 
Pbmcni srečanje brigadirjev iz vseh delovnih akcij po Jugoslaviji. 
luk'K^a *Cta Je srečanje organizirano na Paliču pri Subotici. Na 
, 'h srečanjih se akcijaši pomerijo v športnih igrah in prikažejo 
^ .'urna snovanja brigadirjev pesnikov, pisateljev in glasbeniko1 
u^fpše priznanje za brigadirja je, da se sme takega srečanja 
ab' 'ti-> sevecla pa mora poprej pokazati določeno stopnjo 
^ tlvnosti v sekcijah, ki delujejo na vsaki delovni akciji v prostem

z znojem in
našimi žulji, hektari pogozdenih površin in čudovito

n *a nami je ostal del zgrajene ceste, prepojene 
l«Kovanml 1- MuollliJ /. U IJ 1, UCJMUIl pUgU£.UCJIIlI puvuili lil v-v* v* v/v. tv/

s acrinsko brigadirsko naselje Lctenka, ki bo naslednje leto zopet 
rU . 0 mladino iz vseh delov naše domovine, željno brigadirskega 

la m življenja.
FnKes Bilo lepo. Ni razloga, tako ne bi bilo tudi letos in še 
'-Pse. Kajti Vojvodina in Vojvodinci so odprtega srca.

Tekst in foto: Bojan Ambrož

hi nasc'lje Lctenka na Fruški gori je bilo /.grajeno na novo
del l . 'H* s« imeli res dobre pogoje zadelo in zabavo. Na sliki je
pojriirjev MI)B Jože Kovačič’ iz Grosupljega pri zasluženem 

•'"iškem odmoru pred svojim ..paviljonom ”

HJ 2 GAL DE YU $ DRG - GE DR OTI E3 TNX POR GALL VT GLD TO Q30 « 
UR ROT 10 599 - m QTH JO GROSUPLJE = ES MY NAME IS DARE = PSE
HW ? = YU 2 C/kL DE YU 3 DRG K

YU 3 DRG DE YU 2 GAL - 'DR OM DARE TNX FOR GALL = TIY- QTH IS
ČAKOVEC ES MY NAME IS MILICA = UR RST IS 599 = PSE QSLL = MNI
KX E 73 = YU 3 DRG DE YU 2 GAL SK

3. maja 1982 ob 20.25 uri po 
našem času ali ob 19,25 po 
GMT se je na radioamaterskih 
valovih 354 MHZ prvič slišal 
tudi pozivni znak našega radio
klubu. Iz majhne sobice, ki nam 
jo je dal začasno v souporabo 
Taborniški odred Louis Adamič 
Grosuplje, je radioamater Dare 
vzpostavil zvezo z radiomaterko 
Milico iz Čakovca, ki _ ima 
pozivni znak YU 2 CAL. Če še 
ne veste, je pozivni znak našega 
radiokluba ..FRANC RODE" 
Grosuplje - YU 3 DRG.

S pripravami na ustanovitev 
smo z.ačcli že v 1980. letu. 
Toda šele 23. 6. 1981 nam je 
uspelo, da smo imeli ustanovno 
skupščino in s tem ustanovitev 
kluba.

Težav je bilo v začetku 
veliko in tudi sedaj se jih ne 
manjka. Kljub temu smo uspeli

izvesti tečaj za radiooperaterje 
C razreda in tudi izpiti so bili 
uspešni. Največje zasfuge ima 
pri tem vsekakor Mirko Marin
šek. ki je vodil tečaj telegrafije. 
Njegovo nesebično požrtvoval
no delo seje izplačalo. Trenut
no imamo v klubu 10 operater
jev z diplomo radioamateijev C 
- razreda, ki bodo delali na KV 
in UKV področju radio
amaterskih valov. Čeprav na 
izposojeni KV postaji, ki nam 
jo je posodil radioamater iz 
Ljubljane in provizorični ante
ni, smo že do sedaj vzpostavili 
nekaj vez, kar dokazuje, da se 
bo delo radiokluba nadaljevalo. 
V planu imamo še nabavo UKV 
postaje, s katero bi pritegnili 
veliko amaterjev, ki bi želeli 
delati na UKV področju, pred
vsem pa je to področje sprejem
ljivo za mlade oz. najmlajše.

Kot prvo delo. ki smo si ga 
zastavili, pa je opremitev pro
stora. ki smo ga dobili na 
razpolago. Upamo, da nam bo 
tudi to uspelo in to čimprej. 
Kot vedno, pa se zatakne pri 
denarju in tudi mi nismo brez 
teh težav Z malo posluha 
občine bomo tudi to krizo 
prebrodtli in še zadovoljneje 
bomo vzpostavili veze, zaenkrat 
na ožjem področju, ker imamo 
provizorično anteno, kasneje 
pa. ko bomo imeli „ta pravo", 
pa tudi po vsej zemlji.

Verjetno vas zanima, kaj sta 
se pogovarjala Dare in Milica pri 
prvi vzpostavljeni vezi:

YU 2 CAL od YU 3 DRG - 
Dober večer, dragi prijatelj in 
hvala za odziv. Zelo sem vesel, 
da imava vezo. Raport za tebe 
je 599 (to pomeni, daje slišnost

in razumljivost Morzeovih zna
kov odlična). Moje mesto odda
janja je Grosuplje in ime mi je 
Dare. Kako me sprejemaš?

V po vratni, z vezi pa se mu je 
Miliča zahvalila za vezo, pove
dala je, da oddaja iz Čakovca 
in, da ji je ime Milica. Raport jr 
bil tudi 599 in prosila je Daret;, 
če lahko pošlje QSL kartico 
(QSL je kratica za potrditev 
zveze). Zaželala nam je mnogo 
DX zvez (to pomeni najdaljše. 
zveze) in 73 (73 pa pomeni 
amaterski pozdrav).

V radioklubu bomo začeli 
tudi s konstruktorstvom.

Kogarkoli zanima in se želi 
vključiti v naše delo, naj se nam 
pridruži.

Vsem ostalim pa 73

YU . DRG

88 dreves za Tita
Krajani naše vasi smo se na pobudo KK SZDL in ZSMS 

Spodnja Slivnica odločili, da v enodnevni delovni akciji 
posadimo 88 dreves in s tem prispevamo k praznovanju 
oziroma obeleževanju pomembnih zgodovinskih dogodkov 
izpred štirih desetletij in v počastitev leta kongresov. Te 
delovne akcije so se udeležili pioniiji, mladinci in starejši 
občani, kar potijuje povezanost in enotnost vasi. Drevesa, ki 
so posajena ob spodnjem delu ceste, ki vodi v našo vas, nam 
je podarilo Gozdno gospodarstvo Škofljica, obrat Grosuplje.

Ta drevored bo vzpodbuda mladim, da bodo šli naprej po 
Titovi poti.

C • FOLKLORNA SKUPINA KD ZAGRADEC

Raste že nov rod
J

Naša folklorna skupina je 
bila ustanovljena pred dobrimi 
petimi leti. Pobudo za 
ustanovitev te skupine je. dala 
Zofka Rogelj. Okoli sebe je 
/.brala mladince, ki se zanimajo 
za ohranitev ljudskih plesov in 
običajev. Polni elana smo 
pričeli z vajami za naš prvi 
nastop, ki je bil že 25. maja 
1977. Od tedaj naprej redno

MDA
na Ilovi gori

V soboto, 24. aprila je 20 
mladincev iz osnovne šole 
..Ledina" v Ljubljani pod vod
stvom Marte Dobrovoijčeve pri
šlo na Ilovo goro popravljat 
lokalno cesto. Krajani morajo 
sami to cesto^ečkrat popraviti, 
vendar je bilo tokrat drugače: 
mladinci so se vrgli na delo z. 
vsem ognjem svoje mladosti, da 
so krajane kar potegnili za sabo. 
Pozabili so na leta in so med 
mladimi odvigli vse svoje težave 
ter tekmovali z njimi. Skupno 
delo ..starili tn mladih" je 
obrodilo sadove, tako, da so 
uredili 3 km ceste. Po konča
nem delu so tako domačini kot 
mladinci, oboji utrujeni od 
nadpovprečnega dela, čeprav 
utrujenosti nihče ni priznal, 
posedli, da bi si povrnili moči z 
malico, ki so jo pripravili 
domačini. Med jedjo je stekel 
živahen pogovor, saj med delom 
ni bilo časa. Oboji so skušali 
zvedeti čim več drug o drugem.

Slovo je obojim prišlo pre
zgodaj Mladinci so se čeprav 
utrujeni, polni svežine, vrnili v 
zadimljeno mesto, veseii, da so 
opravili koristno delo, domači
ni pa, srečni, da imajo lep kos 
poti urejene.se bodo še lep čas 
spominjali pridnih mladincev.

Vaščani Ilove gore se zahva
ljujejo vsem mladincem, ki so v 
akciji sodelovali,posebno pa še 
tovarišici Dobrovoljčevi,ki je te 
mlade in pridne ljudi pripeljala 
med nje.

Fani Godec

sodelujemo na vseh kulturnih 
prireditvah v naši KS. S svojim 
plesnim programom pa smo 
gostovali tudi izven naše KS in 
občine. Resno se udeležujemo 
tudi revij, na katerih nastopajo 
plesne skupine iz. cele občine.

Z našimi nastopi smo združe
vali sredstva za lastne narodne 
noše. Seveda nam je pri tem 
pomagala občinska kulturna 
skupnost, K D Zagradec in KS 
Zagradec. Največ zaslug pri tem 
delu pa ima naša mentorica, ki 
je za pridobitev teh oblek žrtvo
vala veliko svojega prostega časa.'

Mi mladi folkloristi zek radi 
prihajamo na vaje, ki za^-nas 
niso le učenje novih plesov, 
ampak tudi prijateljsko sr >ča- • 
nje.

Veseli nas, nas izkušene ple
salce, da z nami raste naš mladi 
rod, ki bo uspešno nadaljeval „ 
z,ačeto pot ohranjanja ljudskih 
plesov iz pokrajin naše lepe. 
Slovenije..

Folkloristi
ZAGRADCA

C • OSNOVNA ORGANIZACIJA ZSMS DOB:

Po več kot petnajstih letih
J

Posebno matere in žene so 
vesele, če sc jih kdo spomni ob 
njihovem prazniku, dnevu žena.

Prijetno pa so bile preseneče
ne žene in matere v krajevni 
skupnosti DOB, ko so prebrale 
s plakatov, da so mladinci in 
mladinke pripravili ob njihovem 
prazniku proslavo, na katero so 
bile vabljene.

Presenetljivo je namreč dej
stvo. da že več kot 15 let ni 
bilo v tej krajevni skupnosti 
take ali podobne kulturne prire
ditve. Kulturna zavest se je za
čela prebujati. .

Upajmo, da bo živela še na
prej. da ne bo ta proslava samo 
ena lastovka kulturne pomladi v 
tej KS in se bo tudi v drugih 
krajih naše občine začelo razvi
jati kulturno življenje.

Obiskovalci proslave so bili s 
programom in njegovim izvaja- 
njenj zadovoljni in ob mrazu in 
snegu zunaj, so se v, topli dvora
ni gasilskega doma zavrteli ob 
zvokih glasbe z gramofona.

Plesalo je mlado in staro.
Skratka, bilo jc veselo!

g.fciAREC 

0AN 11nA

sšsk'
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• Tri četrtine leta po veliki šolski revoluciji so za nami. Septembra smo po 
nekajletnih pripravah prešli na nov sistem izobraževanja - na srednje 
usmerjeno izobraževanje.

Kot vodilo smo napisali, da mora potrebe po kadrih narekovati gospodarstvo in s 
štipendijami smo usmerili priliv mladih v deficitarne stroke. Poleg tega pa naj bo tudi 
razporeditev programov in število oddelkov srednjega usmerjenega izobraževanja tako, da bo 
spodbujala mlade k proizvodnim poklicem. Za posameznika je dejansko kruto, če se ne more 
vpisati v šolo, ki ga najbolj veseli - na primer družboslovno-jezikovno ali matematično 
naravoslovno smer kot dedinji stare dobre gimnazije.

Če pa pomislimo osem. 
deset let naprej, vidimo za 
tega človeka še večjo krutost: 
v tako željni stroki bi ostal 
brez dela. To je torej ena od 
pozitivnih strani usmerjenega 
šolstva ob predpostavki, da 
so plani potreb po kadrih 
ustrezni: upam si trditi, da 
vsaj v globalu potrebujemo 
več proizvodnih kadrov kot 
neproizvodnih.

Druga zelo dobra lastnost 
usmerjenega izobraževanja je

možnost horizontalnih in 
vertikalnih prehodov.

To pomeni, da lahko vsak 
udeleženec usmerjenega 
izobraževanja prehaja iz usme
ritve (do neke mere seveda in 
ob dokazu potrebnega zna
nja). če ugotovi, da je pro
gram zanj prezahteven ali pa 
če ugotovi, da se je podcenje
val. Po drugi strani pa lahko 
vsakdo opravlja vse stopnje 
od skrajšanega programa do 
doktorata.

Spremenile naj bi se tudi 
učne metode, saj so pogoji 
glede opreme za posamezne 
specialne učilnice zelo ostri.

Vse manj naj bi bilo predavanj 
izza katedra, udeleženci bi 
morali čimbolj aktivno 
sodelovati v učno - vzgojnem 
procesu, skratka morali bi po
stati subjekti vzgoje in izobra
ževanja (žal do sedaj tega ve
činoma še nismo uresničili). 
Ocene naj bi ne bile le sred
stvo prisile v učiteljevih 
rokah, ampak pozitivna sti
mulacija za učence. Konec 
koncev se vsakdo uči zase, ne 
za učitelja ali za starše.

Tukaj bi lahko mladinska 
organizacija storila precej in 
pomagala dvigniti učne 
rezultate iz sivega povprečja 
ali iz še nižjih nivojev.

Naštel sem nekaj prednosti 
novega sistema. Menim pa. da 
obstaja še druga plat medalje. 
Menim, da osebnost pri 14 
letih ni vedno dovolj zrela, da 
bi sc lahko odločila - pravil
no odločila za poklic, ki ga bo 
opravljala vse življenje. Res je 
poklicno usmerjanje v osnov
nih šolali precej organizirano, 
vendar psihološki testi ne 
morejo biti popolnoma za
nesljivo merilo za svetovanje. 
Osnovna šola tudi da premalo

pregleda v vsa področja dela, 
da bi se lahko posameznik 
odločil. Kasnejše preusmerit
ve pa so verjetno mučna zade
va, čeravno so formalno mož
ne in dopustne.

Na drugo potencialno po
manjkljivost pa nas opozarja 
tale anekdotica iz ene od juž
nih republik, kjer so novi si
stem že uredili. V delavnico 
so prišli novopečeni strugarji, 
mojster jim razkazuje stroje, 
potem pa naj bi začeli delati. 
Toda. glej čudo, le redki so se 
postavili na pravo stran struž
nice in jo znali vklopiti, saj so 
v šoli večinoma opazovali in
štruktorja, kako sc stvari stre
že. Ta malce karikiran primer 
nam pove, kaj se zgodi, če je 
predvidenega premalo prak
tičnega dela. Upam. da smo se 
mi na napakah drugih kaj 
naučili in jih ne bomo ponav
ljali.

Postavlja pa mi še eno vpra
šanje: kdaj bo teorija (zakon 
o usmerjenem izobraževanju) 
dejansko zaživela v praksi; 
ideje so lepe, tu ni kaj. Njihov 
duh pa je treba čimprej uve
ljaviti v praksi. Kljub temu pa

moramo razumeti učitelje, pa 
tudi dijake, če bo la proces 
nekaj časa trajal, kajti tako 
korenite spremembe se ne da 
vpeljati čez noč. Gre za ljudi, 
ljudje pa potrebujemo čas. da 
osvojimo novo. Upam, da 
žrtve tega ne bodo prve gene
racije ,,usmerjeneev“, kot jih 
v šoli imenujemo.

V naši občini imamo eno 
srednjo šolo: gimnazijo Josipa 
Jurčiča (v odmiranju). Letos 
so v tej šoli vpisovali v dva 
programa: dva oddelka druž^ 
boslovno-jezikovne smeri in 
tri oddelke kovinarstva.

Za ti dve usmeritvi so se 
odločili na podlagi potreb 
združenega dela naše občine, 
delno pa tudi na račun tradi
cije stiške gimnazije kot po
membnega središča vzgojne in 
kulturne dejavnosti širokega 
zaledja. Dijaki so pretežno iz 
občin Grosuplje. Trebnje, 
Novo mesto, pa tudi iz Ljub
ljane in okolice.

Učni uspeh je na družbo
slovni še kar nekako zadovo
ljiv, na kovinski pa precej 
žalosten. Vzrok za to so v 
veliki meri prenatrpani in pre
težki programi, kot sem že 
večkrat slišal od dijakov. O 
tem bi morali pristojni tovari
ši razmisliti in raziskati, če je 
srž problema res le v nedelav

nosti učencev. Roko na srce, 
objektivnega opazovalca 
lahko stisne, ko zagleda zaje
ten kupček knjig in delovnih 
zvezkov, kijih morajo usmer- 
jenci osvojiti. Zlobni jeziki 
pravijo, da te dokončno res 
stisne, ko jih odpreš in ugoto
viš, da si lahko kar srečen, ker 
si sc šolal še po starem. Da ne 
bo nesporazuma: nisem za li
nijo najmanjšega odpora, ki je_ 
precej pogosto filozofija po
vprečnega srednješolca, ne zdi 
pa se mi tudi primerno preti
rano obremenjevanje petnajst
letnika, saj mu to lahko uniči 
veselje do dela, lahko mu 
zmegli cilj, ki ga vidi(? ) pred 
sabo.

Kaj pa menijo dijaki o 
novem sistemu?

Usmerjeno izobraževanje je 
prineslo precej sprememb v 
procesu vzgoje in izobraže
vanja. Velika je povezanost 
med šolo in kulturnimi ter 
delovnimi organizacijami. 
Več je možnosti, da se dija
ki kulturno izobražujejo. 
Všeč mi je obvezna 
14-dnevna praksa v delovni 
organizaciji, saj te tako 
lahko spoznamo, kakšno je 
življenje in delo v proizvod
nji.'
Mislim, da je učni program 
preobsežen.

V usmerjenem izobraževa
nju bi bilo treba še marsikaj 
spremeniti in dopolniti. 
Najprej je treba pripraviti 
učitelje na nove učbenike 
in jih šele nato uporabiti v 
praksi. Veliko profesorjev 
razlaga še po starih knjigah, 
v katerih pa je snov podana 
mnogo bolj obširno. Tudi 
profesorji bi morali biti 
bolje poučeni o poteku 
izobraževanja, o preusmeri
tvah ...........
Učbenika za angleščino in 
kemijo se mi ne zdita 
dobra. V prvem je slovnica 
premalo razložena, lekcije 
niso povezane. Učbenik za 
kemijo je preobširen, tako, 
da ne moremo obdelati vse 
snovi.
Moj odnos do posamezno
sti je precej kritičen, če 
pogledam usmerjeno 
izobraževanje kot sistem, 
pa menim, da je precej 
boljši kot stari, saj le redko 
kdo ostane brez izobrazbe. 
Seveda pa se bo sistem z 
leti še dopolnil in izboljšal. 
Tako torej sami udeleženci. 

Prav zelo navdušeni nad ures
ničevanjem novega sistema 
niso. Skupni imenovalec vseh 
odgovorov je preobširna snov. 
O tem bi veljalo razmisliti.

PRIMOŽ JAKOŠ
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rKurirčkova
pošta
1982

Kot vsako leto, bodo 
tudi letos naši pionirji no
sili kurirčkovo pošto 
torbo. Sprejeli jo bodo na 
Debečem 28. maja 1982 
ob II. uri od pionirjev 
Litije in jo 4. maja 1982 
predali pionirjem šole Pre
vole. občina Novo mesto.

V tem času bodo vsi 
pionirji naših šol prenesli 
pozdrave predsedstvu 
SFRJ po skrivnih poteh 
kot nekdanji kurirji bor
ci. Seveda bodo obiskali 
vsa partizanska obeležja in 
ob tem imeli tudi priredit
ve mitinge. Na (ch prire
ditvah se bodo spomnili 
vseh velikih obletnic letoš
njega leta. 90-lctnice tova
riša Tita, 40-letnice sloven
skih brigad in predvsem 
40-letnicc svoje pionirske 
organizacije. Pri vseh teh 
prireditvah je pionirjem že 
do sedaj stala ob strani 
ZZB NOV in vse družbeno 
politične organizacije naše 
občine in KS. Živa beseda 
je veliko več vredna, kot 
vsa napisana gesla.

Vse prireditve niso v ta
kem času, ko ljudje niso 
na delovnih mestih, vendar 
ne sme biti nobene prire
ditve, da se je ne bi udele
žili naši krajani. Zato je 
prav, dragi občani, da sc, 
ko boste dobili vabilo 
pionirjev v vaši krajevni 
skupnosti, udeležite prirc- 

j ditev, na katere vas vabijo.
1 Samo tako bomo lahko 

vzgojili mladi rod, da bo 
znal hoditi po poti slavnih 
tradicij naših predhod
nikov.

Za domovino s Titom 
naprej!

V soboto, 24. aprila smo imeli na naši šoli obrambni dan. 
Ob 12. uri smo pričeli z normalnim poukom. Kar naenkrat 
smo zaslišali sireno, kije naznanila nevarnost.

Čez pet minut je prišel kurir, ki je prinesel sporočilo, da 
se od Ivančne gorice bliža ..sovražnik” in da se moramo 
takoj umakniti na varno.

Hitro smo pospravili najnujnejše in pri zadnjih vratih 
zapustili šolo. V spremstvu izvidnikov, prometnikov, aktivi
stov RK in ob varstvu predstavnikov CZ in NZ smo v koloni 
po eden odšli po skrivnih stezicah na ..osvobojeno ozemlje”, 
kjer smo bili na varnem.

Vaščani Grintovca so nas lepo sprejeli in postregli s toplim 
čajem. Razdeljeni v dve skupini smo v kmečkih hišah ob 
toplih krušnih pečeh nadaljevali s poukom. Imeli smo pravo 
partizansko šolo. Razrede smo okrasili s Titovo sliko, 
zastavicami in raznimi gesli. Skupaj smo recitirali Frešernovo 
Zdravljico, peli partizanske pesmi in brali zgodbe o Titu. 
partizanih, kurirjih.

Na položaju smo natiskali ZAGRADČANA.
Večkrat nas je obiskal kurir, ki nam je prinašal papir in 

svinčnike. Obiskali so nas tudi predstavniki Naše KS in 
občine. Tov. Orel nam je vede! marsikaj povedati o svojih 
doživetjih med vojno. Popoldne smo dobili obvestik), da je 
nevarnost minila in se lahko vrnemo v pravo šolo.

Zapustili smo oba razreda in imeli miting. Recitirali smo 
in peli. Vmes smo prebrali pismo Franca Severja in tov. 
Slavka Medveda, ki Se naše akcije nista mogla udeležiti.

Poslovili smo se od prijaznih vaščanov, pospravili smeti in 
odpadke ter zadovoljni odšli domov.

V akciji obrambnem dnevu 82 smo se naučili marsikaj, 
kar nam bi zelo koristilo, če bi prišlo do nesreče ali vojne.

Učenci 4. r. osnovne šole 
Zagradec

KIDRIČEVA BRALNA ZNAČKA
Na naši šoli že nad 20 let 

beremo za Jurčičevo bralno 
značko. Vendar obstajajp še 
druge, med njimi tudi Kidriče
va. Za to bralno značko smo 8. 
razredi izvedeli letos. Tovarišica 
Samčeva nam je povedala o njej 
in nam pokazala knjige. Med 
nami so takoj vzbudile zanima
nje. Prijavilo sc nas je kar pre
cej. Tovarišica nam je prinesla 
knjige, vendar jih je bilo pre
malo, zato smo jih morali zame
njavati. Kljub napornemu uče
nju, ker se bliža konec šolskega 
leta, pa tudi doma imamo pre
cej dela, smo knjige vsi prebrali 
v zelo kratkem času.

razvoju človeka in družbe, o 
gospodarstvu, o nasilju, ki gaje 
tudi danes še veliko po svetu. 
Posebej zanimiv je bil razgovor 
s tov. Intiharjevo, ki nas je 
izpraševala o prebranih delih. 
Vse teme smo poskušali poso
dobiti, povezati s časom, v ka
terem živimo. Najbolj všeč nam 
je bila knjiga tov. Kardelja: 
Potovanje skozi čas.

no tudi za osmošolsko mladino-; 
Na naši šoli smo začeli širiti toj 
zvrst literature že lani, ko staj 
sodelovala le dva učenca. LetoS; 
je tekmovalcev že 34.

Prebrana dela in pogovor sta 
nam prinesla veliko novih in 
koristnih spoznanj o človeku 
in njegovem mestu v družbi 
nekoč in danes.

Branje družboslovne literatu
re je potrebno, koristno in primer-

Mladinci 00 ZSMS 
OŠ STIČNA

V programu za Kidričevo 
bralno značko so bile knjige 
naših političnih pisateljev: 
Edvard Kardelj — Potovanje 
skozi čas, Josip Broz Tito O 
liku komunista, Friedcrich 
Engels’ Vloga dela pri pre
obrazbi opice v človeka in 
Fricderich Engels Teorija na
silja.

Vsak učenec je moral prebra
ti tri knjige. Knjige govorijo o

Aktivnost mladih v KS Spodnja Slivnica
V naši krajevni skupnosti so 

po obnovi Zadružnega doma 
dobili mladi možnost, da si 
uredijo prostor, kjer bi se lahko 
sestajali. To so tudi izrabili in v 
kratkem času pripravili prostor, 
ki služi svojemu namenu, če
prav bo treba še veliko storiti, 
da bo dokončno urejen. Mladi 
so si zadali še veliko drugih 
nalog, ki so so jih uspešno lotili.

Med drugim so se lotili izsuševa

nja in priprave terena za nogo
metno igrišče. Od začetka 
februarja organizirajo v sodelo
vanju s Kulturnim društvom ure 
pravljic za najmlajše. Začeli so 
tudi z načrtnim delom s pionir
ji, da bi jih tako pripravili za 
kasnejše aktivno vključevanje v 
delo mladinske organizacije. Po
zimi so organizirali mladinske 
plese. Za svoje člane so organi
zirali dve predavanji in sicer na 
temi: Cerkev in klerikalizem in

Delegatski sistemi. To je bilo 
izvedeno v sodelovanju z našo 
00 ZK in KK SZDL.

Vse te akcije zahtevajo pre
cejšnja finančna sredstva, kijih 
sama OOZSMS nima.

V prihodnje bi želeli več 
sodelovanja s sosednjimi mla
dinskimi organizacijami na 
športnem, kulturnem in drugih

ZA VEGOVO 
PRIZNANJE

Občinsko tekmovanje iz matematike za srebrno Vegovo 
priznanje je bilo letos v Šolskem centru Josip Jurčič.

V soboto, 17. 4. je v Šolskem centru Josip Jurčič 
tekmovalo 90 najboljših matematikov šestih, sedmih in 
osmih razredov naše občine.

Devetnajst tekmovalcev je prejelo srebrna Vegova prizna
nja. Vrstni red najboljših pa je:

6. razred
1. mesto: Gregor Jakoš, OŠ Stična
2. mesto: Mateja Štrus, OŠ Louis Adamič, Grosuplje
3. mesto: Samo Kavšek, OŠ Stična

7.razred
1. mesto:
2. mesto:
3. mesto:

Gregor Fric, OŠ Šmarje Sap 
Matej Potokar, OŠ Šmatje Sap 
Ana Pušljar, OŠ Stična

8. razred
1. mesto:
2. mesto: 
gora
3. mesto:

Peter Gril, OŠ Louis Adamič Grosuplje
Matija Zavodnik, OŠ Edo Turnher Primož, Višnja

Luka Rojko, OŠ Louis Adamič, Grosuplje
M. P. OŠ STIČNA

J
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KULTURNI DAN NA OSNOVNI ŠOLI LOUIS ADAMIČ GROSUPLJE
Šolsko kulturno društvo jc v 

; počastitev 9. kongresa ZKS 
jorganiziralo za učence od 1. do 
(4. razreda in učence s prilagoje- 
jnim učnim programom kulturni 
'dan. Sodelovali so vsi učenci in 
Učitelji razdeljeni v posamezne 

interesene skupine in po tcžav- 
inostni stopnji.

Organizirane so bile nasled- 
jaje skupine: dramatizacija prav
ljice, ogled pravljice na dia- 

Ifilmu, dve likovni skupini. Ijubi- 
jtelji petja, obisk kulturnih obe- 
jlcžij Louisa Adamiča v Prapro- 
Jčah in Franceta Prešerna na 
Kopanju, obisk filmske predsta- 

jve, dve skupini ljubiteljev knjige, J obisk Narodne galerije v Ljub- 
j ljai'i ogled Petkovškovih del, 
J izdelovanje rekvizitov za drama

tizacijo pravljice, ogled nastaja- 
'lia risanega filma na TV.

Oelo je potekalo v teh eta

pah: učenci so sc dve uri aktiv
no ukvarjali z. neposrednimi 
dejavnostmi, sledil je medseboj
ni obisk po skupinah in ogled 
rezultatov neposrednega dela, 
zadnjo uro so se vsi učenci 
zbrali pri razrednikih v svojih 
učilnicah.

Vsi učenci so bili razdeljeni v 
16 delovnih skupin. Povprečno 
je bilo v vsaki skupini 30 učen
cev. Za delo posamezne skupine 
sta odgovarjala po dva mentor
ja, razen pri filmski in glasbeni 
vzgoji. Tovarišice so se za svoje 
naloge zelo skrbno pripravile. 
Predhodno so zbrale ves potre
ben material. Pripravile so tudi 
učilnice na poseben način, ki je 
odgovarjal njihovemu delu. 
Učenci so prišli v spremenjeno 
okolje in tudi način delaje bil 
spremenjen in zato zanimiv. 
Ker so se učenci za delo odlo-

r
• MISLI NAŠIH NAJMLAJŠIH

Kaj je to — mladost?

V
*

kaj je to mladost? smo povprašali učence OŠ Louis 
Adamič c Grosupljem. In oni so nam povedali:

Mladost jc neka življenjska doba. ko si še mlad. Hodiš r 
šolo, se učiš, ubogati moraš starejše. Tudi veliko smeha in 
radosti je n njej pa tudi veliko žalosti.

Sašo, 3. b
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. ^ ndadosti sc kaj naučiš. Starši te komandirajo. Mladost 
Ip igra, sreča, prijateljstvo. Mladost so letni časi.

Aljoša. 3. b

Mi smo mladi. Mladost je sreča. Mladost je to, da 
‘rnašgladkokožo. Zdaj. ko sem mlada, bi rada postala 
uM,cljica. Mladost je tudi sonce. Mladost je skratka vse. 
uadost jc ljubezen.

Maja, 1. a

Mladost smo mi mladi.
Mladost je, da nam kdo ukazuje.
Mladost je to, da se igramo.
Mladost je to, da lahko tečemo in hitreje hodimo.
Mladost je to, da smo odporni proti mnogim boleznim.

Mojca, 3. b

Mladost je, da se lahko ukvarjamo s športom, da smo
T >avi ifl močni. V mladosti sc lahko učim, igram, plezam, se 
lovim

Mladost je pomlad.
Boštjan, 3. b

Helena, L a

Mladost je to, da se igram. Nočem pospravljati. Nagajam 
,, »Uči. Nočem paziti mlajšega brata in ne dam sestri kotalk 
"i)o zujrkavam.

' Predrag, 3. a

Mladost jc to, da smo zdravi in močni, 
uadost j c to, da se sprostimo, 

mladosti gremo lahko n kino. 
mladosti pomagamo starejšim.

Andrej, 3. b

^ktja mladost je lepa. Najbolj lepo mi je poleti, ko gremo 
morje. Zelo rad se kopam m žogam.

Aleš, 3. b 
C V*1 '•mo mladi, se imamo radi Ko smo mhtdi. smo pridni.

Klemen, L a
v'^___

čali po interesih, so bili pri 
delu aktivni, vztrajni in zado
voljni. Temu primerni so bili 
tudi rezultati dela posameznih 
skupin. Po zaključku dneva so 
učenci izrazili željo, da bi radi 
imeli več takih dni.

-Tudi mentorji so bili z nači
nom. pestrostjo in rezultati dela 
zelo zadovoljni.

Z nami sta sodelovali tudi 
podružnična šola Polica in Ko
panj. Pri kulturnem dnevu jc 
sodeloval tudi foto krožek. Vse 
skupine in njihovo delo so foto
grafirali.

Nekaj uspelih izdelkov smo 
mentorji pripravili za razstavo, 
ki smo jo takoj izvedli v avli 
kulturnega doma in v avli druž
benega doma Grosuplje.

Mentorici: 
Olga Žitnik 
Anica Zajec

Ljubitelji pravljic
(dramatizacija)

^ r

Ljubitelji knjige
(3. in 4. razred)

'Bila sem pri pravljični skupini. Zvedeli smo, kako nasta-, 
nejo pravljice, katere so ljudske in umetne pravljice. Potem 
smo poslušali pravljico Medved išče pestunjo. Ena skupina je 
pravljico narisala. Druga skupina je pisala stavke o živalih. 
Jaz pa sem bila v skupini, ko smo pravljico zaigrali. Veliko 
drugih skupin nas je prišlo gledat. Zelo so nam ploskali. 
Želim si, da bi bilo še veliko takih dni v letu._

Špela Ahlin, 1. b

Zbiranje starega papirja
Pod geslom: ..Varčujmo zele

ne površine.“ je tudi v šolskem 
letu 1981/82 potekala akcija 
zbiranja starega papitja na 
osnovni šoli ..Louis Adamič" 
Grosuplje.

Mladi člani Rdečega križa so 
septembra 1981 zbrali 14.130 
kg, v mesecu aprilu 1982 pa 
17.200 kg. Tako so skupno 
zbrali 31.330 kg. Ker zbiramo 
star papir pod geslom: ..Varuj
mo zelene površine," smo tako 
prihranili 109,655 m3 lesa pred 
poseko.

V maju nameravamo organi
zirati še eno zbiralno akcijo. Od 
I. septembra 1981 do 31. maja 
1982 poteka po vsej Sloveniji 
tekmovalna akcija za najboljše 
RS. ki bodo zbrale največ sta
rega papirja. Učenci RS. ki 
bodo zbrali največ papirja, 
bodo prejeli nagrade, ki jih je 
razpisala SOZD SLOVENIJA 
PAPIR

Denar bo Papir servis Ljublja
na nakazala pionirski hralnilni- 
ci. ki bo sredstva razredila posa
meznim RS, ki bodo samo
upravno odločale o namenu in 
porabi denarja. Na vsakih 100 
kg zbranega papirja bodo posa
mezniki prejeli posebno znač
ko:

..DOBER ZBIRALEC PA
PIRJA". Največ značk, kar 25, 
je prejela RŠ 6.A, kjer so zbrali 
preko 2500 kg papirja.

O poteku akcije so bili učen
ci sproti obveščeni preko šol
skega radia in obvestil v avli 
šole.

Upamo in želimo, da bo tudi 
naslednja zbiralna akcija v maju' 
1982 tako uspela in sc bodo 
mladi člani Rdečega križa po
novno izkazali in obvarovali 
pred poseko še nekaj m3 gozd
nega bogastva,
Mentorici MCRK: Nada Šubelj, 

. V#ra Knapič
Mentorica PH: Marija Škrjanc

V četrtek je bil kulturni dan. To ni bil navaden dan, 
nismo se učili kot ponavadi. Razdelili smo se v skupine. Bila 
sem pri skupini ljubiteljev knjig.

Ko smo prišli v razred, smo se vsedli po skupinah. Bila 
sem v tretji skupini. Tovarišici Sta nam razdelili teme. Izbrale 
smo si Belo krajino in pisatelja Franceta Bevka. Odgovore 
smo našle v knjigah Mladi vedež in v Enciklopediji. Ko smo 
končali, je vsaktv skupina prebrala svoje odgovore. Za vsak 
pravilni odgovor je skupina dobila dve točki. Možnih točk je 
bilo 32. Dosegle smo jih 20. Zasedle.smo 4. mesto.

Želim si še veliko takih ali podobnih dni.
Urška Brodnik, 4. a________________________ z

Krik iz dekliškega 
vzgajališča

Sem gojenka dekliškega vzgajališča v Višnji gori. Menim, 
da je samo to dovolj, kar bi morali vedeti o meni, kajti v vsej 
zgodbi sama niti nisem pomembna.

Razlog, ki me je prisilil v to pisanje, je popolnoma 
enostaven. Vse to pišem zato, ker me moti odnOs, ki ga 
imajo do nas nekateri ljudje v Višnji gori in njeni bližnji 
okolici.

To so mladi fantje, ki naša dekleta napadajo prav na 
brutalen način. Res je. da nekatere posameznice s svojim 
obnašanjem izzivajo in'včasih tudi ne zavestno spodbujajo 
njihovo obnašanje, a to še ne pomeni, da se lahko spravljajo 
na vse, nas nadirajo in podobno.

Proti nekaterim posameznikom so že bile sprožene prijave 
preko organov varnosti, a kaže, da to ni bilo zadostno 
opozorilo.

Ko se vračamo iz izhodov in dopustov (to je največkrat 
med 19.30 Ln 20.00 uro), je že tema. Peš moramo priti od 
železniške postaje do doma. To sicer ni daleč, a vseeno 
dovolj, da imajo čas za nadlegovanje. Prav tako jih nič ne 
ovira, če smo skupaj s svojimi starši ob nedeljah na izhodu v 
Višnji gori. Kaj se ne zavedajo, da s tem lahko zrušijo ali vsaj 
zrahljajo naš odnos s 'starši, ki ga poizkušamo na novo 
izgraditi?

Zgodilo seje tudi že, da so napadli nekaj fantov naših 
deklet, ko so le-ti pošli na obisk. Včasih katera od naših 
deklet dobi pismo ali razglednico, kjer so napisane vse 
nernogoče stvari, ki pa jih tukaj raje ne bi pisala.

Marsikatera ima tu okoli tudi dobre prijatelje, ki nam 
poizkušajo pomagati, a vse to se največkrat konča z 
grožnjami in mogoče ni več daleč tisti čas, ko bodo na vrsto 
prišli tudi pretepi. Nekoč dobri prijatelji lahko'tako posta
nejo veliki sovražniki!

Da ne govorimo o tem, kolikokrat se o kateri od deklet 
širijo lažne govorice!

Z mladinci v Višnji gori in Grosupljem že dolgo časa lepo 
in aktivno sodelujemo. Med nami ni nikoli prišlo do 
podobnih konfliktov.

Drznost nekaterih pa še vedno narašča. Včasih jim celo 
prisotnost naših vzgojiteljev in tovarišev ni ovira za njihove 
spotakljive besede in psovke. Zgodi se, da ob nedeljah čakajo 
že v Ljubljani na železniški postaji in potem tudi na vlaku 
nimaš miru pred njimi.

Do kam bo pripeljalo vse to? Odtujujemo se in mislimo 
drug o drugem vse najslabše. Nikoli ne moreš vedeti kaj se bo 
zgodilo. Mogoče bo s časom postalo-vse to nezanimivo, 
vendar, v to ne verjamem, kajti to se že dolgo prenaša iz 
generacije v generacijo. Mogoče, kaj je bolj verjetno, pa se 
bo stvar razvila do te stopnje, da bo postala nevzdržna, in bo 
treba ukreniti kaj bolj resnega kot so opomini preko organov 
varnosti?

Saj se podobne stvari dogajajo okoli vseh zavodov, 
posebno tam, kjer so tudi dekleta, a še nikoli nisem zasledila 
ali slišala, da bi bilo kje v takšni meri kot pri nas.

Vsak človek, pa naj bo še tako slab, nosi v sebi ponos, ki 
mu ne dovoljuje; da bi nekdo, pa naj bo to upravičeno ali 
neupravičeno, javno žalil in napadal.

Čeprav vse to pišem {to izrecno poudarjam) v svojem 
imenu, menim, da moje mnenje in stališče, ki sem ga navedla 
deli z menoj večina gojenk.

Bojim se edino tega, da bi se mogoče stvari po tem mojem 
pismu še poslabšale. To bi bilo v popolnem nasprotju z mojo 
resnično željo, da bi bilo vsega tega že enkrat konec.

Gojenka DV VG
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IZ DELA IZHAJAJO OSNOVNE SAMOUPRAVLJALSKE PRAVICE
Položaj brezposelnosti je 

družbeni položaj človeka, ki 
mu praktično ne omogoča ni
kakršnih pravic oz. uveljavljanja 
njegovih interesov.

V Sloveniji, kjer je trenutno 
zaposleno blizu 800.000 dclav-

• cev, problema brezposelnosti 
do nedavnega nismo poznali. 
Število začasno nezaposlenih pa 
je v zadnjih dveh letih začelo 
nekoliko naraščati. Konec le
tošnjega marca je zaposlitev 
iskalo okoli 13.000 oseb.

Spričo dejstva, da živimo v 
izjemno zaostrenih pogojih, 
tega števila ni potrebno drama
tizirati. Ne smemo pa ga tudi 
zanemariti, saj je delo tista te
meljna vrednota, ki človeku za
gotavlja njegov gmotni in druž
beni položaj in s tem njegovo 
socialno varnost.

Najbolj zaskrbljujoče pa je 
dejstvo, da narašča število 
tistih, ki iščejo zaposlitev, pa so 
stari do 26 let. Teh je več kot 
polovica vseh iskalcev zaposlit
ve in sicer blizu 6.900. Med 
njimi je več kot polovica nekva
lificiranih in polkvalificiranih, 
okoli 3.200 pa je strokovno 
usposobljenih.

V občini Grosuplje je trenut
no prijavljenih 125 iskalcev za
poslitve od tega jih išče prvo

aposlitev 44 (38 brez poklica, 
‘4 s poklicno šolo in 2 s srednjo 
izobrazbo) — podatki iz de
cembra 1981.

Prav iskalcem prve zaposlitve 
moramo v bodoče posvečati 
večjo pozornost. Bolj bomo 
morali spoštovati družbeno uve
ljavljanje načela kadrovske poli
tike, da bomo onemogočili pro
stor familjarnosti, podjetniški 
zaprtosti in podobnim negativ
nim pojavom, pri čemer mislim 
predvsem na razpise prostih 
mest. Rešitev je možna tudi v 
čimbolj doslednjem zaposlova
nju prek skupnosti za zaposlo
vanje.

Zveze skupnosti in občinske 
skupnosti za zaposlovanje vodi
jo akcijo za oblikovanje in 
spremljanje letnih načrtov za
poslovanja. Celotna aktivnost v 
zvezi s temi načrti je usmerjena 
predvsem k trem osnovnim 
ciljem:

— k zaposlovanju v okviru 
realnih dohodkovnih mož
nosti, ki so v letu 1982 in 
bodo tudi v prihodnjih 
letih nekoliko ožje kot v 
preteklosti;

— k čimbolj produktivnem 
zaposlovanju v skladu z 
zahtevo republiške 
resolucije, da bi bil prirast 
prihodka v OZD na račun 
produktivnosti vsaj 2/3;

— k premagovanju zaprtosti 
kolektivov pred zaposlo- 
vnjem mladih strokovnih 
kadrov, kar je.edina pot k 
postopnem dvigu zaposlit-
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Najboljša občinska ekipa (foto: Bojan Ambrož)
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• KVIZ TITO - REVOLUCIJA - MIR )
Tudi mladi iz DO 

nismo kar tako

L
Razgovor z najboljšo posameznico občinskega kviza 
in članico zmagovalne ekipe Mijo Kuplenk

3. aprila je bil v šolskem centru Ivančna gorica — Stična občinski kviz 
TITO REVOLUCIJA - MIR. Na kvizu, kije bil letos posvečen 90-letniei 
Titovega rojstva, je sodelovalo 26 ekip. 17 ekip seje pomerilo v prvi skupini, 
j. v skupini osnovnih šol, kjer je zmagala OŠ Stična (II. ekipa), v drugi 
kupini, kjer je sodelovalo 9 ekip OO ZSMS v srednjih šolah, krajevnih 
kupnostih in organizacijah združenega dela, pa so z veliko prednostjo 46 

'k pred drugouvrščeno ekipo Gimnazije Josipa Jurčiča Stična (4. apred drugouvrščeno ekipo Gimnazije Josipa Jurčiča Stična (4. a 
azredom) zmagali mladinci iz DO Avtoprevoz iz Ivančne gorice. Člani te 
kipe: Mija Kuplenk, Alojz Markovič in Tone Osvald so bili tudi najboljši 
posamezniki, saj so zasedli prva tri mesta. Z zmago ekipe Avtoprcvoza seje 
iko med zmagovalec kviza vpisala tudi DO.

Na kviz TITO REVOLU
CIJA - MIR se p naši občini le 
'cdko prijavijo ekipe iz delov
nih organizacij. Kako to, da ste 
'e vi odločili za to tekmova- 
ije?

„Ko smo z občinske konfe
rence dobili pošto s prijavnico 
za občinsko tekmovanje, sem 
kar tako — čister-v zafrkanciji

1 'Ua Alojzu, zakaj ne bi še mi 
jrijaviii ene ekipe. Spomnila 
>em se namreč, kako sem se v 
isnovni šoli pa tudi še v 
gimnaziji pripravljala na ta 
ekmovanja. Tudi Alojz me 
tajprej ni jemal resno, čez 
tekaj časa pa sva se vendarle 
»dločila, da prijaviva ekipo, 
iaio težav sva imela le, ker 
tisva vedela, koga naj vzameva 
tot tretjega člana ekipe. No, pa 
taju je rešil Tone in ekipa je 
>ila popolna."

, , - Ste pričakovali, da se 
j ste uvrstili na občinskem 
ekmo vanju na naj višje - prvo 
nesto?

„Ne, kje pa. Za učenje sploh 
mo imeli veliko časa. V 
ovni organizaciji so nam 
er dali dan pred regijskem 
movanjem dve uri „frej“, a

ravno tisti dan smo imeli v 
službi toliko dela, da sta se tisti 
dve uri skrajšali le na pol ure. 
Pred občinskim tekmovanjem 
pa sploh nismo dobili nič 
„dopusta“. Tako sem se največ
krat učila ponoči, saj veš, da pri 
majhnem otroku čez dan ne 
narediš prav ničesar.

Ko smo na dan tekmovanja 
prišli v šolski center, so mi 
najprej padle v oči štiri gimna
zijske ekipe. Prepričana sem 
bila, da bo katera od njih 
zasedla prvo mesto. Nekatere 
od dijakov iz teh ekip sem 
namreč poznala in sem vedela, 
da so zelo pridni pa tudi časa za 
učenje so imeli najbrž več kot 
mi. Ja, prav gimnazijci so me na 
tem tekmovanju najbolj prese
netili, saj niso pokazali prav 
veliko znanja. No in ko smo 
čakali na razglasitev rezultatov, 
je prišel k nam tov. Medved in 
nam hotel čestitati za odlično 
uvrstitev. Mi pa mu sploh nismo 
verjeli. Mislili smo, da se za
frkava in se že bali, da ni to 
odlično mesto zadnje mesto.

vene strukture in k večji 
inovacijski odprtosti zdru
ženega dela.

Sele ko so na razglasitvi rezulta
tov povedali že vsa mesta 
vključno z drugim mestom, nas

Za našo občino je značilna 
(udi neugodna struktura potreb 
po delavcih in kritje teh potreb. 
Za leto 1981 ugtavljamo, daje 
bilo potreb po kadrih z višjo 
šolo 66, od tega pokritih samo 
27. z visoko šolo 63. od tega 
pokritih samo 33.

Seveda je problem preprečeva
nja brezposelnosti zelo kom
pleksen, za njegovo reševanje je 
potrebno angažiranje cele vrste 
dejavnikov. Najpomembnejše 
pa je, da bomo vsi sprejete 
obveznosti odgovorno izvrše
vali.

Iz teh podatkov je mogoče 
oceniti, da se želje študirajoče 
mladine razhajajo s potrebami 
združenega dela, zlasti v 
domači občini. Pričakujemo, 
da bo usmerjeno izobraževanje 
zmanjšalo neskladje med struk
turo mladih, ki končujejo šolo 
in strukturo potreb, ki jih 
izkazuje združeno delo. Večjo 
vlogo pa bo morala odigrati 
služba poklicnega usmerjanja 
po šolah, vključiti pa bi se 
moral tudi koordinacijski odbor 
za usmerjanje vpisa pri OK 
SZDL. Mladim, ki se odločajo o 
svojem bodočem poklicu, bi 
morala biti dostopna prava 
informacija o možnostih zapo
slitve. Le tako bodo lahko svoje 
želje uskladili s potrebami zdru
ženega dela. Usmerjanje vpisa 
seveda ne bo učinkovito, če 
združeno delo ne bo pripravilo • 
dolgoročnih kadrovskih planov. 
Za to delo so potrebne ustrezno 
usposobljene kadrovske službe.

Problem brezposelnosti 
najbolj občutijo mladi, zato je 
razumljivo, da ZSMS v 
predkongresnem obdobju po
sveča veliko pozornost temu 
vprašanju. V osnutku resolucije 
za XI. kongres ZSMS, ki bo 
oktobra v Novem mestu, je 
veliko prostora namenjeno re
šitvi tega družbenega vprašanja.

Rešitve so nakazane pred
vsem v preusmerjanju delavcev, 
zaposlovanju štipendistov in 
pripravnikov, v usmerjenju 
honorarnega in pogodbenega 
dela, o skrajšanju delovnega 
časa, uvajanju večizmenskega 
dela tam, kjer za to obstajajo 
možnosti, ter boljšem izkorišča
nju proizvodnih zmogljivosti in 
delovnega časa.

Dolgoročno pa ZSMS za
govarja uveljavljanje prehoda na 
usmerjeno izobraževanje, 
postopno oživljanje gospodar
ske rasti in intenzivno zaposlo
vanje, ki skupaj z uveljavljanjem 
socialističnega samoupravljanja 
lahko pomeni edino alternativo 
za naraščanje brezposlenosti.

TONE KOGOVŠEK
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• MEDOBČINSKO TEKMOVANJE 
„TITO—REVOLUCIJA—MIR" J
DRUGO MESTO

Po uspešnem zaključku občinskega tekmovanja mladih . zgodovinarjev, 
kije bilo v Šolskem centru Ivančna gorica-Stična, smo se v soboto, 24. 
aprila udeležili medobčinskega tekmovanja v Kočevju.

V Kočevju smo bili zelo lepo sprejeti. Kljub temu smo že bili nestrpni 
in tudi ,,tremo" smo že imeli. Po uvodnem pozdravu smo odnesli venec k 
spomeniku padlim, kjer smo se tudi fotografirali. Seznanili smo se tudi z 
narodnim herojem Jožetom Boldanom-Silnim, ki nas je seznanil z lepotami 
kočevskega kota, saj je izreden ljubitelj narave. Nato sc je začelo 
tekmovanje.

Testi niso bili nič kaj lahki, saj smo se kar uro in pol potili. Kljub temu 
smo bili z rezultati zadovoljni, saj smo.ekipno dosegli II. mesto, posamezno 
paje bila Mojca Steklačič iz osnovne šole Stična na IV. mestu.

Tekmovanj „TITO-REVOLUCUA MIR" se bomo še udeleževali, saj 
se na ta način pridobi ogromno znanja o naši NOB in o povojni graditvi naše 
socialistične in samoupravne domovine.

Udeleženci tekmovanja
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pa še vedno niso omenili, smo 
dojeli, da smo res mi prvi. 
Seveda smo bili veseli."

- Večini tekmovalcev so se 
zdela vprašanja na občinskem 
tekmovanju zelo težka. Kaj 
meniš ti o tem?

„Ja, kaj pa vem. Meni so se 
zdela težka predvsem, ker je 
bilo treba navesti toliko datu
mov. Vendar ko sem si kasneje 
ogledovala vprašanja prve — 
osnovnošolske skupine, so_se mi 
zdela ta še skoraj težja. Če pa 
primeijam vprašanja z občin
skega tekmovanja z vprašanji z 
regijskega tekmovanja, se mi 
zde pa sploh čisto enostavna."

Ko si že ravno omenila 
regijsko tekmovanje, kakšni pa 
so tvoji vtisi s tekmovanja v 
Kočevju?

„Regijsko tekmovanje je po
tekalo zelo „nefer“. V razredu 
so bili večinoma le mentoiji 
posameznih ekip, ki so članom 
svojih ekip pomagali. Kasneje 
smo se zaradi tega sicer prito
žili, toda zdi se mi, da ni dosti 
pomagalo. Tudi na razglasitev 
rezultatov smo morali čakati 
izredno dolgo, saj se je razglasi
tev, ki je bila napovedana ob 
13.30, začela kar dve uri 
prepozno."

dokazali, da tudi mladi v DO 
nismo kar tako." *•

Na kvizu, ki je bil ob 
sprejemu štafete v šolskem 
centru kot nek zaključek letoš
njega tekmovanja TITO - 
REVOLUCIJA - MIR v naši 
občini ste se uvrstili na drugo 
mesto za OO ZSMS KS Ivančna 
gorica. ..Pokopalo" vas je vpra
šanje, kdaj praznujejo svoj dan 
MDR.

„Ja, tega datuma se res 
nismo zapomnili. Zazdelo se mi 
sicer je, da je to prvi april, a 
odgovoriti glasno si kar nisem
upala. Kaj hočeš, prvi april mi 

kc

- Kako pa so vaši sodelavci 
sprejeli vaš uspeh na občinskem 
in na regijskem tekmovanju?

„Ja, čestitali ‘so nam. Tudi 
oni so bili veseli naših dobrih 
uvrstitev, s^ smo z njimi

je pač bolj znan kot dan laži 
kakor kot dan MDB. Pa vendar 
smo se za to zaključno tekmo
vanje še najbolj pripravljali. To 
je bilo namreč edino tekmova
nje pred publiko, prejšnja dva 
tekmovanja (občinsko in regij
sko) sta bila v obliki testa. Zato 
smo imeli kar malo treme, ko 
nas je poslušalo in gledalo 
toliko ljudi. Sem pa na dan 
tekmovanja vstala in se začela 
učiti že zelo zgodaj — že ob pol 
štirih.

— Za letos ste torej končali s 
tekmovanji. Ali lahko pričaku
jemo vaše sodelovanje na kvizu 
tudi drugo leto?

„Seveda, mislim, da sedaj ne 
bomo odnehali. Vsaj z Alojzem 
sva sklenila, da drugo leto zopet 
tekmujeva, morda pa se bo tudi 
Tone še premislil in se nama 
pridružil." Meta Roglič

SEZNAM POKLICEV V SR SLOVENIJI, KI JIH 
JE PREVEC IN JE TEŽKO DOBITI ZAPOSLITEV

Avtomehaniki, tehnični strojni risaiji, elektromehaniki, 
frizeiji, prodajalci, vzgojitelji, predmetni učitelji biologije, 
predmetni učitelji zemljepisa, predmetni učitelji zgodovine, 
specialni pedagogi, socialni delavci, višji zdravstveni tehniki, 
profesorji angleščine, profesorji telesne vzgoje,dipl. biologi, 
dipl. geografi, dipl. umetnostni zgodovinaiji, dipl. psihologi, 
ostali družboslovci (sociologi, politiki, novinaiji), likovni 
umetniki, dipl. arhitekti.

SEZNAM POKLICEV V SR SLOVENIJI, KI JIH 
ZELO PRIMANJKUJE IN JE LAHKO DOBITI 
ZAPOSLITEV

Kmetijec, rudaiji, metalurgi, oblikovalci in obdelovalci 
kovin, monteiji (stavbni monterji, monteiji hladilnih naprav, 
monteiji TT linij), električaiji, elektromonteiji, zidaiji, 
tesaiji, železokrivci, izolatoiji, pleskaiji, steklaiji, mizaiji, 
živilski delavci, natakatji, rudarski tehniki, metalurški inže- 
niiji, strojni inženiiji, elektro inženiiji, predmetni učitelji 
matematike in fizike, predmetni učitelji praktičnega pouka, 
varnostni inženiiji, predmetni učitelji glasbe, dipl. kmetijski 
inženiiji, dipl. rudarski inženiiji, dipl. metalurški inženiiji, 
dipl. inženiiji kemijske tehnologije, dipl. strojni inženiiji, 
dipl. elektro inženiiji, dipl. inženiiji lesarstva, dipl. inženiiji 
živilske tehnologije, profesoiji fizike, profesoiji matematike.
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Takole je videti naslovna stran glasila osnovne organizacije 
ZSMS v Avtoprevozu iz. Ivančne gorice. Prvo številko so 
izdali pred prvim majem, ppvčjmo pa še, da je to edina 
osnovna organizacija ZSMS, v OZD, ki izdaja samostojno 
glasilo.



. GENERACIJSKI PROBLEM — DA ALI NE?

kaj me je navedlo na to razmišljanje
Na enem naših sestankov smo .mladi novinaiji naleteli na 

| težavo, ki mi je dala misliti. Šlo je za to, ali naj objavimo 
; članek, v katerem sc odkrito govori o tem da nas starejši ne 

razumejo, da nas preveč obsojajo, pa čeprav obsojajo v mladih 
tudi svoje napake. Na koncu smo soglasno sklenili, da članka 

j uredništvu Naše skupnosti ne bomo poslali, ker bi lahko izpadel 
J °t žalitev starejših občanov, čeprav avtorica nikakor ni imela 
, takega namena. Ostal pa je grenak priokus; radi bi namreč 
| povedali kar nas teži in kar se nam ne zdi prav. Tudi mene na 
J nek način boli, ko se vsak dan srečujem z nerazumevanjem med 

mladimi in starejšimi generacijami, ki večkrat preide v neza- 
)■ upanje in celo nestrpnost. Zato sem se odločil, da poskusim ta 

problem osvetliti s širšega zornega kota, brez obsodb. Skratka - 
, poskušal bom predstaviti generacijski problem kot družben 

j problem in odgovoriti na vprašanje:
Kaj sploh je generacijski problem?
Od kod izvira?
Ali obstaja tudi v naši družbi in, če obstaja — kje in v kolikšni 

meri?

OD KOD SPLOH GENERACIJSKI PROBLEM
; Pomembno je vedeti, da živimo v prehodnem obdobju. Stare 
| vrednote se rušijo, novih pa še nismo uspeli vzpostaviti. Tako 
; ^anje poraja mnoge krize tako v družbi, kot v posamezniku. Pa 
] mdi generacijski problem.

PRIMITIVNE družbe in generacijski 
problem

Znano je, da ga primitivne družbe še niso poznale —
; mladostnik se je harmonično vključil v svet odraslih ob 
j Prazničnem obredu, ki so ga skupaj proslavili mladi in stari. S 

/j em se je tudi neposredno vključil v delo za preživljanje in to 
j Povsem enakopravno z odraslimi. Preobilico-energije, ki jo ima 

|| Vsak mlad človek, so uspešno usmerili v lov, ribolov, pašo, bojne 
I Pohode itd. Med fanti in dekleti je vladala svoboda in pristnost 
|j v odnosih. Vse to ni moglo povzročiti sporov med generacijami.

neodobravanja bistveno drugačnih vrednot mladih, njihove 
kulture, delovanja in obnašanja. V tem se vidijo dovolj težnje 
mladih ljudi po dejanskem uresničevanju samoupravljanja.

Moti me pa še nekaj drugega. Nekateri preveč absolutizirajo 
pravico in dolžnost, da človek gradi svoj osebni in družbeni 
položaj na osnovi dela v družbeni proizvodnji v združenem delu. 
To je pravzaprav ena od glavnih idej samoupravljanja in ji kot 
taki seveda ni mogoče ničesar očitati. Nasprotno, če bi jo 
razumeli dovolj široko, kot zahtevo po svobodnem in 
odgovornem odločanju človeka o svojem življenju na podlagi 
dela, ki gaje opravil - potem bi ljudje znali biti srečni kot člani 
družbe, pa tudi v intimnih odnosih. Toda žal se materialno 
podlago samoupravljanja bolj pogosto razume kot potrebo po 
kopičenju bogastva, ki naj bi nam omogočilo tudi osebno srečo.

Kako je prišlo do tega? V veliki želji da ne bi zaostajali za 
svetovnim razvojem, smo se vključili v svetovni trg — na tem pa 
slej ko prej vladajo kapitalistični odnosi. V danem položaju je 
bilo to najbrž najboljše, kar smo mogli storiti, toda imelo je tudi 
slabe posledice.

Od tu smo namreč prevzeli tudi del miselnosti kapitalistič
nega sveta, prišlo je do razmaha potrošnitva in ljudje smo se 
nekako bolj odtujili. In če povprašamo naše babice in dedke, 
kakšno se jim zdi življenje danes v primerjavi s tistim v njihovem 
otroštvu — bodo najbrž rekli, da je danes lažje in boljše, da pa 
imajo ljudje danes vse manj časa.

Zares, zdi se, da imamo vse manj časa za medsebojne odnose 
in celo zase.

Ravno medosebne odnose pa pri nas prevečkrat zanemarjamo 
kot manj pomembne za posameznika in za družbo kot celoto.

Razumljivo je, da se to odraža tudi v vsakdanjem življenju; 
naši odnosi so bolj površinski, kakor pristni — svojih sosedov 
skorajda ne poznamo več. Celo v družini ne najdemo več 
pravega stika.

NEMOČ MLADIH
Mlade se često dobrohotno obravnava kot „idealiste“. Toda 

ta idealizem je dejansko „krik“ po boljšem svetu, po spreminja
nju krivic, na katere mlad človek naleti.

Moderna družba in generacijski 
problem

Danes pa je slika povsem drugačna. Mlada generacija po 
Pravilu preživlja težko krizo v dobi odraščanja. Preden postane 
jnladostnik samostojen in enakopraven član družbe, ga čakajo 

|| e^e preizkušnje. Važno je, da ko odraste, še vedno ni 
j| Polnopraven član skupnosti. Čas šolanja se je močno podaljšal, 
I! s tem pa tudi čas odvisnosti mladega človeka od staršev.

i OO Pl 'I n r 1 I r»43 ZM M r O n Irk .k .-k - Xj So pa Še druge ovire. Težko se je na primer odločiti med
opico možnosti, ki se mu ponujajo — starši pravijo tako, v šoli 

| , rogače, vrstniki pa spet drugače. ~. »—> -ioi.iuvi ya aF«_i uiu^av-t. Dejstvo, da mladostnik lahko 
lzbira, je samo po sebi zelo koristno, toda težava je v tem, da od 
'lega vsi tudi zahtevajo, da se ravna po ponujenih vzorcih 

oašanja. Tako se zgodi, da zahtevajo starši tako, šola pa 
rogačno vedenje. To pa mladega človeka zbega.
Tudi do družbe je mladostnik zelo kritičen. Če vidi, da 

Vrasli ne delajo tako, kot govorijo, kaj lahko izgubi zaupanje 
anje. v moderni družbi je še vedno mnogo tabujev — stvari, za 
atere velja nenapisano pravilo, da se o njih ne sme govoriti, 
adina je vse premalo seznanjena s pravo naravo seksa, z 

.Prašanji rojstva in smrti. Nič čudnega, ko se pa tudi odrasli 
“gibajo teh tem, pa čeprav so pomembne za nemoten razvoj 

P°sameznika.

£aj mislijo mladi o starejših in kaj 
STAREJŠI o mladih
oh 0 vPra^amo mlade ali jih odrasli razumejo, bodo zelo redki 
t i^Vor'li pritrdilno. Isto velja tudi za odrasle. Toda zakaj je 
Za ' Mlade pri odraslih najbolj moti to, da jih imajo še vedno 

| ^ °troke. In potem — da se vmešavajo v njihovo življenje, jim 
I plujejo stališča, prijatelje, način oblačenja, obnašanja itd. 
: KJatka, odrasli so preveč starokopitni. Če pa bi vprašali starše 
: , prihaja do sporov, bi večina za vzrok navedla slabo srčno 

‘turo mladih, nerazumevanje in zavračanje starejših, slabši
^ni uspeh otrok itd. Kako je mogoče, da so stališča mladih in
°^r3slih tako nasprotna? Alije to res že v človekovi naravi?

^NERACUSKI PROBLEM v JUGOSLAVIJI
d cl' Sino torej, daje generacijski problem rezultat moderne 

I 0 z”e m njenega izredno hitrega napredka, ki pa je poleg 
| poi°nini^ Pridobitev privedel tudi do krize. In to ne samo 
j j. 'očne in gospodarske krize, ampak prav tako krize osebnosti 
i Ončno tudi do krize v odnosih med generacijami. V tem 
i p 'slu moramo generacijski problem sprejeti kot nekaj, kar je 
I s ‘no in si ne zatiskati oči pred njim. Kako ga bomo sicer 
nj.^uni rešiti? Trdim, daje generacijski problem tudi problem 
do “ružbe, ki je končno tudi moderna družba in si ne bi smeli 

'šljati, da smo njena protislovja že presegli. 
hiH a,° Sc *’° s tcm‘ vPraiianjt morala bolj kot doslej spoprijeti 

11)^1 Samoupravna Jugoslavija. Dejstvo je namreč, da je tudi pri 
dhj-L6^0 mladih, ki se ne znajo ali pa se nočejo vključiti v 
lil'i °' ^no8' med njimi zaidejo na kriva pota in jim pravimo 

finski prestopniki.
j>etl 0“a tudi starejše generacije niso brez problemov. Predvsem 
1>0: racUa naših dedov je preveč potisnjena na rob življenja. 
$Vq?V’ da ljudje tudi v samoupravni Jugoslaviji težko najdejo 
Pov -lnesto v skupnosti, je mogoče razložiti z izredno hitrim 
gen Jn',T1 razvojem, ki je privedel do velikih razlik med 

Cra“'jami.

često mislijo, da je treba samo učvrstiti priboijenc 
^ai -VC sarnoupravljartja in dvomijo v sposobnost mladih, da 

j ‘lujejo revolucijo. Ti dvomi so v veliki meri posledica

Mislim, da ima tudi mladinska organizacija še vse premajhno 
vlogo v okviru vseh družbeno-političnih organizacij in nasploh v 
okviru naše družbe. Mladim ne zadostujejo nepomembne naloge 
kot so raznašanje vabil, organiziranje proslav ipd. Hočejo več in, 
če se njihovih zahtev ne upošteva dovolj, ne zaupajo več. 
Umaknejo se iz središča družbenega dogajanja ali pa se okolju 
povsem prilagodijo. Redki so tisti, ki vztrajajo v borbi za svoje 
ideale in za ideale družbe.

Tisti, ki se iz družbe umaknejo, pa se želijo na nek način 
vseeno uveljaviti in dokazati. Tako večkrat pride do protestov 
in punk na naših tleh bi morali videti bolj s tega stališča - kot 
protest mladih zaradi nezmožnosti, da bi se vključili v družbo.

KAKO PA JE Z DEJAVNOSTJO MLADIH 
V GROSUPLJEM

Kaj storiti? Bilo bi škoda črnila in papirja, če bi ostali samo 
pri kritiziranju in tarnanju, kije postalo zadnje čase kar nekako 
moderno. V takem položaju je, kot se zdi, tudi mladinska 
organizacija v Grosuplju. Obstaja splošno mnenje, da OO ZSMS 
nič ne dela, da so v njej sami „politiki“, ki nimajo z ostalo 
mladino nobene zveze. Na njenem nedavnem sestanku pa smo 
slišali, da je bilo vendarle precej narejenega, da pa je glavna 
težava nezanimanje mladih za dejavnost v ZSMS. Toda če se bo 
hotela naša organizacija zares spet postaviti na lastne noge, kot 
si vsi želimo, potem bomo morali opraviti tudi samokritiko. 
Predvsem bomo morali najti načine, da mlade privabimo v svoj 
krog. Naredili smo zelo ambiciozen načrt za mladinski center, v 
katerem bi vsak mlad človek lahko našel tudi svoje mesto v eni 
od mnogih predlaganih dejavnosti. Toda glavna naloga je šele 
pred nami. Te dejavnosti bi morali tako približati mladim, da bi 
se v njih počutili zares ustvarjalne, zares koristne. Če se v družbi 
ne morejo uveljaviti s svojim idealizmom, potem je priložnost 
mladinske organizacije, da ponudi drugačne možnosti, v katerih 
bi se mladi lahko našli. Posplošene trditve, da nam ni do dela in 
da bi se radi samo zabavali — lahko ovčžemo samo z lastno 
dejavnostjo.

Zelo dober se mi zdi predlog nekega mladinca, da bi lahko 
mladi v Grosuplju vodili mlečno ali kako podobno restavracijo. 
Tako bi lahko tudi kaj zaslužili (seveda z družbeno pomočjo) in 
morda celo rešili kak primer brezposelnosti. 'Lahko bi celo 
prevzeli kinopredstave ali radijsko lokalno postajo.

ZAKLJUČEK. KI PA PROBLEMA 
NE ZAKLJUČUJE

Menda sem tudi jaz idealist, vseeno pa mislim, da bomo 
dosegli uspeh samo z veliko iznajdljivostjo in vztrajnostjo, 
predvsem pa ne bi smeli obupati.

Končno so nam tudi starejši pripravljeni pomagati, potrebno 
pa je, da se sporazumno dogovorimo kaj hočemo in kaj moremo 
storiti. V našo dejavnost bi morali pritegniti tudi starejše; le 
tako si bomo pridobili njihovo zaupanje. In končno se moramo 
zavedati, da to niso samo naši problemi, da so to problemi ZSM 
po celi Sloveniji in tudi problemi cele naše družbe. Vsak 
začetek pa je težak.

V tem poskusu orisa položaja in vloge mlade generacije v naši 
družbi sem morda premalo poudaril pridobitve samoupravne 
Jugoslavije. Toda mladi smo danes že naveličani, da samo 
poveličujemo obstoječe stanje, ko pa vidimo, da ni vse tako 
lepo. Kritičen duh, ki išče vedno nove rešitve, je končno tudi 
nova kvaliteta človeka - samoupravljalea in bi ga morali pri 
mladih spodbujati in razvijati.

Andrej Kikelj
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Naš sedanji trenutek 
malo drugače

Vsak dan se preko sredstev javnega obveščanja srečujemo z ocenjevanjem 
naše samoupravne skupnosti. V vedno širši razpravi o sedanjem trenutku 
jugoslovanske družbe, je moč zaslediti najrazličnejša mnenja in stališča - 
menim, da nekako prevladuje kritični duh, katerega cilj je reševanje 
nakopičenih problemov. Pri tem bi si nepoučen bralec mislil, da so v naši 
družbi le problemi in, da ni nič narejenega. Resnica pa je drugačna. Po vojni 
smo dosegli zelo velik napredek in, če kljub temu vlada kritičnost pri 
ocenjevanju sodobnih razmer, potem je to posledica vse večjega zavedanja 
naših možnosti in sposobnosti. Z drugimi besedami: samoupravljanje nam 
šele odpira obzorja boljše, humanejše družbe, kije vendarle cilj vseh nas.

Na žalost pa je razkorak med ideali, zapisanimi v naši ustavi in drugih 
zakonih ter med vsakdanjim življenjem še zelo velik. Zdi se mi, da je to 
poglavitni vzrok za malodušje, ki se širi v naši družbi oz. sredini, češ: „To 
samoupravljanje je eno samo čvekanje - uresničenega pa tako ali tako ni 
ničesar!" Tej trditvi je seveda mogoče oporekati s celo vrsto podatkov o 
pridobitvah naše povojne poti, vendar pa je treba priznati, da so mnogi 
pojavi zelo zaskrbljujoči. Poglejmo si na primer sprostitev tržnega gospo
darstva. Ni dvoma, da je to dejanje pomenilo celo vrsto pozitivnih 
sprememb, zvišanje standarda itd., po drugi strani pa je prineslo tudi 
negativne posledice. Blagovno tržno gospodarstvo kot tako je pravzaprav 
kapitalistična kategorija, ki za seboj potegne še druge pojave - npr. 
potrošništvo. Družba, ki je vse bolj potrošniška pa človeka v perspektivi ne 
osrečuje, pa čeprav ima vedno več materialnega bogastva, je vedno 
siromašnejša po duhovni dobrini. Stalno pridobivanje in večanje bogastva 
človeku ne pusti več časa, da bi se ukvarjal z ,.nepomembnimi stvarmi" kot 
so pristni medčloveški odnosi, skrb za sočloveka/-, ljubezen.

Časa ne najde več niti za sebe - za krepitev telesa, branje, zdravo 
življenje.

Gotovo se marsikdo ne bo strinjal z mojo trditvijo, da je naša družba 
potrošniška, vsaj ne v kapitalističnem smislu. Res je, da potrošništva pri nas 
ne občutimo v tistem najbolj brezobzirnem izkoriščevalskem smislu kot je v 
kapitalizmu (pa tudi tam je težnja po humanizaciji vedno bolj prisotna).

Dejstvo pa je, da obstaja! Najbolj značilen pokazatelj tega so reklame, ki 
preko sredstev množičnega obveščanja spodbujajo potrošnjo koristnih in 
nekoristnih predmetov ter na veliko manipulirajo z nami.

Potrošništvo se kaže tudi v pretiranem pehanju za čim ugodnejšim 
položajem v družbi in bogatenju za vsako ceno. To sta pojava, ki 
zaskrbljujeta.

Nismo se dovolj izučili iz slabih izkušenj kapitalističnih družb, kjer sta 
gospodar kapital in njegov pomočnik denar vse bolj zasužnjevala človeka. 
Odtujila sta ga od njegovega dela, od rezultatov njegovega dela in hkrati z 
vsiljevanjem potrošniškega načina življenja sta skozi zadnja vrata vdrla tudi v 
človekovo zasebno življenje, v njegov prosti čas, intimnost. Vsenaokrog je 
človek obkrožen z reklamami, najprivlačnejšimi ponudbami in možnostmi - 
zdi se, da mora samo stegniti roko in si vzeti. Toda to je zastrupljeno 
jabolko, ki človeka uspava, to je lažno življenje, ki ga zasužnji in napravi za 
kolesca v veliki kapitalistični mašineriji. Tako je krog sklenjen in človeku 
pride samo še včasih na misel, daje pravzaprav hotel nekaj drugega, daje 
hotel zaživeti polno življenje.

Ta črna slika človekovega položaja v kapitalizmu je seveda enostranska, 
vendar lepo ilustrira splošno smer razvoja meščanske družbe. Ali se dovolj 
zavedamo, da hoče socializem pravzaprav mnogo več - da si prizadeva za 
osvoboditev človeka iz spon, ki so ga tisočletja vezale v tej ali oni obliki? Da 
si je glede tega naša samoupravna socialistična družba zastavila še posebno 
visoke cilje? Naša skromnost bi bila lažna, če bi zanikali, da hočemo biti v 
marsikaterem pogledu zastavonoše napredka v svetu. Težko bi našli ustavo in 
državno ureditev s tako široko demokratično, skorajda vizionarsko zasnovo, 
kakor je naša. To bi za nas moralo biti pravzaprav posebna spodbuda in tudi 
posebna odgovornost.

Ce pa vidimo, da obstaja velik razkorak med našimi opredelitvami in našo 
stvarnostjo - nam to ne bi smelo vzeti poguma. Ta razkorak ni nepremo- 
stljiv, je pa v tem trenutku nerealno pričakovati, da se bomo vsi ravnali po 
začrtanem. Zavedati se moramo, da je težko premagati dediščino zatiralskih 
stoletjj, da je osvobajanje človeka dolgotrajen in mukotrpen proces. Končno 
tudi ne moremo graditi svoje ureditve, ne da bi upoštevali sveta, ki ms 
obkroža. Zavedamo se, da izoliranost od drugih dežel ne vodi k napredku. 
Toda v teh deželah je prevladujoč način proizvodnje kapitalistični! Če torej 
gospodarsko sodelujemo s temi deželami, potem je nujno, da v določeni 
meri sprejmemo tudi njihov kapitalistični način proizvodnje.

Prav gotovo ni dovolj, da v svoje zakone zapišemo (namenoma pretira
vam). „Od zdaj naprej so vsi ljudje svobodni!" - dokler pravih pogojev za 
njihovo osvoboditev v družbi ni!

Pri ustvarjanju teh pravih pogojev pa ne smemo pozabiti na človeka, na 
osnovno celico družbe, na mene in tebe in njega. Glavno vlogo v svoji 
osvoboditvi bo imel ravno človek, ko se bo vse bolj osveščal (tudi to je 
dolgotrajen proces) in skladno s svojo revolucionarno zavestjo tudi ravnal. 
Danes pa je tudi naša zavest na prenizki stopnji za uresničitev vizije 
samoupravljanja.

Samoupravljanje pa vendarle ni samo vizija. To je proces, ki se odvija 
tukaj in zdaj in za nas ni pomemben samo njegov cilj, ampak samoupravlja
nje v katerem živimo in katerega bi vsi radi izboljšali.

Kaj nam je storiti? Kot družba - celota razvijajmo samoupravni sistem, 
ki mu zaenkrat ne vidimo boljše alternative, ki pa je še vedno nerazvit, mlad] 
zaletav in pol nasprotij, ki jih moramo sproti razreševati in odpravljati

In kaj nam je storiti kot posamezniku? Ozrimo se naokrog in se prepri
čajmo, ali ni tudi za nas mesto v družbi, kjer bomo lahko prispevali k 
njenemu napredku taki kakršni smo? Z vsemi vrlinami in slabostmi, brez 
občutka, da se nečemu odrekamo.

A, če slišimo, da npr. naš delegatski sistem ne deluje tako, kot bi moral, 
da mnogi delegati ne opravljajo svojega odgovornega dela dovolj vestno ali pa 
ga sploh ne opravljajo, potem ni vzrok v pomanjkljivi zasnovi samega 
delegatskega sistema. Vzroke je treba iskati drugje. Mislim, da je eden 
bistvenih razlogov za premajhen interes delegatov to, da jih naša družba v 
procesu šolanja ni naučila samostoji«^. ..-noupravljalskega razmišljanja. 
Samoupravljanje namreč zahteva ustvarjalnega, odgovornega, samostojnega 
človeka, medtem, ko ohranja naš šolski sistem nekatere „metode iz časa 
Marije Terezije".
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svoje zelo pomembno delo, zapostavljeni so tudi kulturniki in umetniki in še 
bi lahko naštevali.

Naša prihodnost pa je vendarle v ustvarjalnem delu posameznika in 
celotne družbe, ki ga naštete dejavnosti spodbujajo. Naravnost kričeče vidim 
naslednje protislovje: Medtem ko si želimo, da bi bili ljudje kot dobri 
samoupravljalci sposobni samostojnega odločanja, pa jih po drugi strani vsak 
dan ponižujemo s slaboumnimi reklamami. Dr. romani in podobnim po
trošniškim blagom.

Kljub temu, da so za razvoj naše družbe zelo pomembne, pa pred nami ne 
bi smeli videti samo gospodarskih in polit čnih nalog. Menim, da smo preveč 
poudarjali razvoj gospodarstva in polHke na račun razvoja človekove 
osebnosti in medsebojnih odnosov. Ti pa pridejo najbolj do izraza na' 
področjih vzgoje in izobraževanja, zdravstva, kulture.... ki so vse bolj 
zapostavljena v razmerah stabilizacije in varčevanja.

Razmišljanje o aktualnem trenutku v naši družbi bi rad nekako strnil z 
mojim prepričanjem, da bo navzlic poostrenim gospodarskim razmeram pri 
nas in v svetu vendarle skrb za človeka tista, kateri bomo morali posvetiti v 
prihodnje vedno več pozornosti.

P. S.

Zavedam se, da je ta sestavek v mnogočem enostranski in posplošen, da 
morda problemov nisem razgrnil dovolj sistematsko, kar izhaja iz mojega 
premajhnega znanja. Zato pozivam vse, ki se jim je utrnil - kakšna kritična 
misel, ali pa vidijo naš aktualni čas v drugačni luči, da svo. misli objavijo v 
Naši skupnosti.

Andrej,K/k,elj
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Nelegalno opravljanje 
obrti — šušmarstvo

Občinski inšpektorat Grosuplje se srečuje v občini Grosuplje z 
močno razvitim šušmarstvom vseh vrst — od uslužnostnih, obrtnih 
storitev do proizvodnih dejavnosti.

V občini Grosuplje imamo zelo malo rednih obrtnikov, ki 
nudijo storitve občanom, še manj pa je organizacij združenega dela 
za tovrstna področja. Najpogostejši pojavi šušmarstva se pojavljajo 
pri naslednjih strokah: avtomehaniki, avtokleparji, avtoličarji, 
parketarji, zidarji, inštalaterji, serviserji gospodinjskih aparatov itd. 
Deficitarnost določenih obrtnih strok pa sili občana, da prosi za 
uslugo soseda, znanca. Pri tem pa se občan ne zaveda, da za oprav
ljeno storitev nima garancije v primeru nekvalitetno opravljene 
storitve.

Občinski inšpektorat je v letu 1981 prejemal pritožbe občanov 
za kvalitetno slabo opravljeno delo šušmarjev, vendar občanu žal v 
takih primerih ne more pomagati, ker šusmar ne izda računa. Zato 
prosimo občane, da v vseh primerih, ko jim opravljajo storitve 
obrtniki ali šušmarji, zahtevajo račun.

Primere neprijavljenega opravljanja obrti je mogoče odkrivati le 
v sodelovanju z vsemi zainteresiranimi dejavniki v občini, veliko pa 
bi lahko pomagali delegati v potrošniških svetih kot tudi obrtno 
združenje in postaje milice.

V interesu vseh občanov je, da se obrt legalizira, posebno tiste 
dejavnosti, ki so za krajevno skupnost deficitarne. Občani lahko 
prijavijo redno ali popoldansko obrt, pri čemer naj bi aktivno sode
lovali s krajevno skupnostjo ter občinskima upravnima organoma 
za obrt in davčno politiko. Krajevne Skupnosti imajo po določilih 
74. člena Ustave SRS pravico soudeležbe do tistega dela sredstev, 
ki jih družbenopolitične skupnosti pridobijo z delom davkov, taks 
m drugih davščin, zbranih na območju krajevnih skupnosti. Ta 
sredstva se lahko uporabijo le za uresničevanje svojih nalog v 
skladu s plani in programi razvoja krajevne skupnosti, kar pa je 
mogoče uresničiti le, če so realizirana določila Ustave.

Želimo opozoriti vse tiste občane, ki opravljajo storitve brez 
obrtnega dovoljenja, da si le-tega pridobijo v najkrajšem času, kot 
tudi občane, ki prosijo za usluge „šušmaije“, da nimajo nobenih 
pravic pri preveč zaračunanem ali slabo opravljenem delu.

V nadaljevanju podajamo seznam obrtnikov v občini Grosuplje, 
ki s svojo dejavnostjo pomagajo občanu pri odpravljanju napak, ki 
se pojavljajo v vsakodnevnem življenju:

Novak Ivan - steklarstvo, Grosuplje, Ljubljanska 14 
Gačnik Jože — kovaštvo, Ponikve 4 
Uršič Ludvik — kovaštvo, Male Kompolje 6 
Golf Silvester - kovaštvo, Šentvid 75 
Godec Slavko — avtokleparstvo, Grosuplje, Obrtniška 5 
Kralj Marjan — avtokleparstvo, Gorenja vas 11 
Jerovšek Anton in Marija — avtomehanika in avtovleka, Gro

suplje, Cesta na Krko 4
Levičar Albin — avtomehanik, > Grosuplje, Ljubljanska 
Pajk Aljoša - avtomehanika, Ponikve 53 
Kumše Franc — popravilo kmetijskih strojev in avtomehanika, 

Podgorica pri Šmarju 3
Zorč Iztok - finomehanika
Avsec Zvonko — popravljanje gospod, aparatov in elektroinsta- 

lacij, Grosuplje, Veselova 1/5
Krejan Miha — elektroinstalaterstvo, Višnja gora 124 
Berginc Gabrijel in Miloševič Dragan - elektroinstalaterstvo, 

Dob 41
Baltič Milan - RTV mehanika, popravilo TV in radioaparatov, 

Grosuplje, Adamičeva 20
Duša Jože - čevljarstvo, Grosuplje, Stranska pot 
Maver Anton - mletje žita. Fužine 33 
Kovač Jože — zidarstvo, Male Lese 9
Boh Anton — zidarstvo in fasaderstvo, Grosuplje, Levstikova 5 
Boh Zoran — zidarstvo in fasaderstvo, Grosuplje, Levstikova 5 
Trontelj Jože - zidarstvo in fasaderstvo, Grosuplje, Partizanska

Škufca Franc — zidarstvo in fasaderstvo, Tlake 17 
Guštin Jože - opravljanje enostavnih teracerskih del 
Drobnič Vinko - soboslikarstvo in pleskarstvo, Žalna 34 
Kastelic Ivan - soboslikarstvo in pleskarstvo, Cesta na Krko 1, 
Grosuplje
Jeršin Martin - soboslikarstvo in pleskarstvo, Jahklova, Šmarje
Bregar Štefan — soboslikarstvo in pleskarstvo, Dob 15
Zgonc Jože — pleskarstvo, Ponikve 41
Hočevar Rajkos- pleskarstvo, Pod gozdom IV/27, Grosuplje
Mencin Drago — slikopleskarstvo. Ravni dol 1
Kralj Janko - soboslikarstvo - Grosuplje, Ljubljanska 7
Zgonc Štefka — soboslikarstvo, Ponikve 41
Mohar Milan - polaganje podov iz plastičnih mas in parketa.
Velika Loka 21 ,,,

(Se nadaljuje) Albina Podobnik

ETERINARSKi
KLOVNE ENOTE. ULiw...

"KRIM” GROSUPLJE
... HUDNIK. OROSUPUl, CERKNICA. VRHNIKA RIBNICA

RAZPORED
službe stalne pripravljenosti veterinarjev v juniju 
1982

Za nujne veterinarske intervencije na območju občine Grosuplje je 
v stalni pripravljenosti od 14. do 7. ure naslednjega dne 1 dipl. 
veterinar, z izjemo nedelj in praznikov, ko stalna pripravljenost traja 
od 14. ure od sobote oz. predprazničnega dne do 7. ure v ponedeljek
oz. dne po prazniku:

od 4. 6. 1982 od 14. ure do 11. 6. 1982 do 7-. ure vet. Vukelič tel.
771- 188
od 11. 6. 1982 od 14. ure do 18. 6. 1982 do 7. ure vet. Žitnik tel.
772- 991
od 18. 6. 1982 od 14. ure do 25. 6. 1982 do 7. ure vet. Pangerc tel. 
783-111
od 25. 6. 1982 od 14. ure do 4. 7. ure vet. Vukelič tel. 771 -188

Sindrom, imenovan mladost 
(bolezen, imenovana mladost)

Na aprilski problemski konferenci občinske konference Zveze socialisti
čne mladine Grosuplje je bila osrednja tema mladinsko prestopništvo v naši 
občini. Končno tema, ki je bdteča točka tudi naše družbe - ideja za 
razpravo o tem je že stara, moti pa to, da je realizirana ravno v času, ko se 
govori o porastu tega pojava bolj zaradi uveljavljanja netnirnih punkerjev oz. 
novovalovcev na mirni slovenski (ne samo glasbeni) sceni, kot pa na Osnovi 
rezultatov strokovnih raziskav. Lahko pa bi bila to celo prednost, kije nismo 
znali izkoristiti, ker smo se znova zaprli v svoj krog in iskali vzroke tan^kjer 
je mogoče najti le posledice nekih drugih, globalnejših vzrokov, katerih 
razkritje pa razgalja dvoličnost naše družbe. Slovenski pregovor, „Naj vsak 
najprej pomete pred svojim pragom", je - morda nezavedno - vodilo naše 
dejavnosti. Ampak kaj pomaga, če pridno pometamo pred svojim pragom, 
ko pa veter s ceste, ki ni ) nikogaršnji predprag, vsakokrat na novo nanese 
nesnago - važen je domači prag in je učinek pometanja zadoščenje, da sem 
opravil svojo državljansko dolžnost.

Vseh osnovnih vzrokov kakršnihkoli oblik prestopništva nikakor ne 
moremo najti le v družini in posamezniku - izvor ..bolezni" je nujno treba 
iskati še nekje drugje (nikakor ne trdim, da je prestopnik bolan - o tem v 
nadaljevanju). Dejstvo je, da je tudi našemu delavcu (pa ne le tistemu za 
tekočim trakom) delo sredstvo za preživljanje, da sta delavec in občan 
vkleščena v birokratski aparat, ki nikakor ne zmanjšuje njune odtujenosti od 
dela, sebe in sočloveka.

Smo pač del mehanizma produkcije, ki ga uravnava zahod, in tudi pri nas 
vlada načelo: proizvajaj čim več, da boš več potrošil. Če izgrajujemo hu
manejšo družbo, zakaj zavračamo vrednote, ki so v ozadju marsikakšnega 
delikventnega dejanja, zakaj z moraliziranjem zadoščamo svoji vzgojni 
dolžnosti? S kakšno pravico obsojamo človeka, ki ne prenese te produkti- 
vistične naravnanosti družbe, ki se kaže v (ne)predpisanih vedenjskih 
normah?

In končno, kaj je bolj bolno: uživanje mamil, tablet, alkohola, kanalizi
ranje nakopičenega gneva z agresijo proti predmetu, sebi in drugim ljudem 
ali ..prilagojeno" pehanje za tem, da zadovoljimo potrebe, ki jih ustvarja 
politika sodobne produkcije. Ne trdim, da je prvo zdravo, lahko pa bi še 
vprašali, kaj je zdravega v tistem drugem! Je vsepovsod omenjena potroš
niška miselnost, potrošniška mrzlica, kije zaradi nenehnega ponavljanja že 
izgubila svojo pomenskost, kaj blažja odtujitev kot narkomanija, alkoho
lizem, navzven in navznoter usmerjena agresivnost? Prej bi rekla, da je le 
potlačitev učinkovitejša, kar pa ne pomeni avtomatično zdravega (ki ni isto 
kot ..normalno"). Večinske norme in vrednote niso vedno humanejše (bolj 
„zdrave“) od norm in vrednot manjšine. Mlademu človeku in celotnemu 
razvoju družbe ne moremo koristiti z vsiljevanjem okostenelega sistema 
vrednot.

Dr. Popovič v svojem delu Uvod v spihologijo morale pravi, da je čas, da 
se odrasli, tudi pedagogi, psihologi nehajo obnašati kot da vse vedo, in da se 
tudi sami začno učiti pri mladih. Nenehno sklicevanje odraslih na svoje 
izkušnje občutno oži polje delovanja mladega človeka. Deklarirane vrednote 
naše družbe niso v nasprotju s hotenji mladega, ustvarjalnega človeka, 
problem pa je v tem, da deklarirano ni isto kot dejansko izkazano. In enako
pravnost ne more veljati le za odrasle!

Še problem ..prostega časa". Pri opredeljevanju tega pojma nastajajo 
težave, prav gotovo pa ga (še) ne razširjamo na čas, ki ga človek preživi na 
delovnem mestu in niti ne na čas, ki ga preživljamo v šoli. Je to čas, ko 
pospravljamo, popravljamo, se učimo .. .* Je to čas, ki ga zapolnimo z 
dejavnostjo, ki je relativno svobodno izbrana, s tistim, kar želimo, pa ne 
zaradi negativnih posledic od zunaj, če tega ne bi naredili?

Naj bo to zadnje tisti ,.prosti čas", o katerem bi govorila. Naša občina 
ima to (ne)srečo, da je obljubljanska. Vedemo se, kot da je Grosuplje satelit 
Ljubljane in mesto za prenočevanje in zato naj ne bi potrebovali niti kina z 
manj komercialnim programom kdor hoče videti kvaliteten film, naj gre v 
Ljubljano). In naj bi bile proslave, ki so navadno le variacije na isto temo, 
dovolj za ..kulturno življenje" našega kraja.

Sicer pa imamo mladinski klub, kjer se „nič ne dela" (moralna zmaga za 
nekatere ..preroke").

Marsikateri starši, ki imajo osnovno in srednješolske otroke, verjetno 
čutijo, da otroci živijo pod pritiskom, ki se ga ne morejo rešiti. Ne z 
učenjem in ne s ..prostim" časom. In ker jev šola institucija, ki mora „imeti 
prav", starši ne znajo presekati zaprtega kroga. Ga niti ne morejo. Mladinska 
organizacija pa je s svojo pretirano institucionalizirano dejavnostjo tudi zelo 
zožila maneverski prostor za ustvarjalno delovanje mladih. Mladi so razpeti 
med šolo, ki je v času, ko je stik s sovrstniki vedno pomembnejši za mladost
nikov osebnostni razvoj, navadno ne obiskujejo v kraju stalnega prebivališča, 
in domom, krajem, kjer so spletali prva tesnejša prijateljstva. In v tem kraju 
je vsak vsakemu na očeh in, če ni drugega, se spotikamo ob oblačenje. In 
mladi težko dobijo v svojem kraju prostor, kjer bi bila ..dovoljena" čisto 
neformalna srečanja. Formalni okviri pa dušijo, potlačujejo mladostnikove 
težnje, da potrdi samega sebe, da najde svoj lastni izraz in slej ko prej se to 
manifestira v vidnih ali prikritih odklonih od zdravega, ustvarjalnega.

Metka Mencin

„Agrostroj—Ljubjana" podjetje za proizvodnjo kmetijske 
mehanizacije in opreme n. sol. o. Ljubljana, Draga 41, po 
sklepu komisije za delovna razmerja delavcev TOZD — Albin 
Grajzer v Ivančni Gorici objavlja prosta dela oziroma naloge:

TOZD - „ALB1N GRAJZER" v Ivančni Gorici
1. Konstruiranje novih izdelkov in uvajanje novih tehno

loških postopkov - tehnolog-konstrukter
— 1 delavec

pogoji:
visoka ali višja izobrazba strojne smeri, 3 leta delovnih 
izkušenj

2. Opravljanje tehnološko kemičnih postopkov tehnolog- 
kemik

— 1 delavec
pogoji:
visoka ali višja strokovna izobrazba kemične smeri, 3 leta 
delovnih izkušenj

3. Zahtevnejša ključavničarska dela - 3 delavci
pogoji:
KV — ključavničar, 2 leti delovnih izkušenj

4. Pobožna ključavničarska dela - 3 delavci
pogoji:
1 - k’jučavničar, osemletka 1 leto delovnih izkušenj

5. Z, tevi ejša varilska dela — varilec — 1 delavec
pogoji:
KV a!; m< delavec, 2 leti delovnih izkušenj

6. Manj Tevna i pomožna varrska dela - 1 delavec 
pogoji
PK - varilec, osemletka, tečaj iz varilstva

7. Čiščenje prostorov - snažilka - 1 delavec
pogoji:
PK — delavka, osemletka, 1 \eto delovnih izkušenj

Delo združujemo za nedoločen čas s poskusnim delom, ki je 
v skladu s Pravilnikom o delovnih razmerjih delavcev. 
Kandidati naj v 15 dneh po objavi pošljejo vloge z dokazili o 
izpolnjevanju pogojev na naslov: DO Agrostroj-r Ljubljana, 
Draga 41
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NAŠA SKUPNOST - MAJ

Na Muljavi j 
bo velika proslava

6. junija letos bo na Muljavi velika proslava ob 40. 
obletnici znane muljavske bitke, ki jo je bojevala slavna II. 

grupa-odredov z Italijani. Priprave na to veliko slovesnost 
vodi poseben odbor z ustreznimi komisijami, v katere so 
vključeni tudi številni Muljavčani.

Občinski odbor Zveze združenj borcev NOV je pri-' 
pravljen poslati na vsako šolo udeleženca NOV, ki bi 
učence seznanil z delovanjem II. grupe odredov predvsem 
na območju naše občine ter o poteku same bitke Muljava 
- Krka.

V spomin na to pomembno obletnico so že na voljo 
izredno lepe značke, za katere je izdelal osnutek udele
ženec muljavske bitke Metod Jurčič.

KK SZDL Muljava že sedaj vabi vse občane, da s svojo 
prisotnostjo na proslavi izkažejo hvaležnost mnogim, Ki 
so dali življenja za svobodo, srečo in mir v naši domovini, j

KK SZDL Muljava

I

C PREJELI SMO

Vprašanje komunalcei
Spoštovani!

Glede na vaš članek v aprilski izdaji „Naša skupnost", sem prebil 
članek z naslovom „Cene vode".

Razvidno je, da je povprečna cena vode 6,45 din za m3, jaz 1 
plačujem za m3 9,65 din.

Prosim, da obrazložite razliko v ceni.

Tovariški pozdrav! SONJA DROBNI1
KS Sp. Slivnik

Pripis:
Prilagam fotokopijo računa.

— j

Kje je 
delegatska 

odgovornost?

11. maja 1982, ob 13.00 uri je imel Klub samoupravljal* 
cev občine Grosuplje sklicano 6. sejo skupščine.

Udeležba je bila naslednja:
iz KS, ki so podpisniki, sta se odzvali KS Mlačevo in KS 

Temenica,
od 65 podpisnikov DO, SIS in društev, se je seji odzvalo 

15 podpisnikov,
seje so se udeležili tudi predstavniki DPO občine Gro

suplje.
Iz podatkov lahko ugotovimo, da skupščina ni bila 

sklepčna. Sejo skupščine bomo ponovno sklicali v prvi 
polovici junija 1982. Prav je, d omenimo tiste sredine, ki 
odgovorno opravljajo svojo deleg;. ko funkcijo:

OŠ Stična, Instalacije Grosuplje, Kovinastroj, Občinska 
skupnost za socialno skrbstvo, SSS SIS Grosuplje, OŠ Dobre
polje, OŠ Šentvid,^avod „dr. M. Gerbec" Šentvid, Sinoles, j 
Ivančna gorica, Motvoz in platno, DVZ Ponikve, POZD 
Elektroservice, SRFD Grosuplje, Mizarstvo Grosuplje, OGZ 
Grosuplje. |

In kje je odgovornost ostalih podpisnikov — delegatov? 
Prisotni so bili do nesklepčnosti zelo kritični, zato smo 
sprejeli naslednji SKLEP:

Občinski svet ZSS bo sklical sestanek z vodstvi 00 ZS v 
DO, OK SZDL pa z vodstvi KK SZDL. Odprto in dovolj 
kritično je treba po teh sredinah spregovoriti o odgovornosti 
in aktivnosti v okvim Kluba samoupravljalcev. Področje iF 
vsebina dela Kluba samoupravljalcev je družbenopolitično 
zelo odgovorna in prav v tem trenutku zelo pomembna pri 
nadaljnjem dograjevanju našega političnega sistema sociali
stičnega samoupravljanja. Čas je, da zaostrimo odgovornost 
slehernega delegata, saj je prav on dolžan dajati odgovore,v 
svoji delegatski sredini. Ocenimo svojo lastno odgovornost 
do dela, ki nam je zaupano! j

Prav gotovo bo o tej problematiki razpravljal tudi DPZ 
skupščine občine Grosuplje in zavzel jasna stališča in sklepe-

Angelca Likovič

Izdaja: občinska konferenca SZDL Grosuplje, Kolodvorska 2, telefon: 771-088. Ureja uredniški odbor. Glavni urednik: Vinko 
(telefon: 771-088), odgovorni urednik: Ivo Brečič (telefon: 323-841). Priprava za tisk: Dnevnik-IBM, tisk: Tiskarna Ljudska pf#1^ 
Ljubljana. Redakcija zaključena’ Izhaja enkrat mesečno. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Uradnih dopisOM
lektoriramo. Naklada: 5.000 izvodov.

Pb mnenju republiškega komiteja za informiranje SRS št. 421-1/72 šteje glasilo med proizvode, za katere se ne plačuje teri*^ 
davek od prometa proizvodov. JS


